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 1 SLOVO STAROSTKY

Vážení a milí spoluobčané,

je začátek měsíce srpna, pro školáky 
je polovina letních prázdnin nenávratně 
pryč. A co se v našem městě děje v tomto 
období? Probíhá hodně investičních akcí, 
chystá se pro Vás nová kulturní sezóna.

Z plánovaných akcí na letošní rok nyní 
realizujeme rekonstrukci chodníků a komu-
nikací, nového povrchu se dočkaly části 
chodníků na ul. Blanenská, bude před-
lážděna část komunikace ulice Hřbitovní, 
chodník před gymnáziem nebo například 
chodníky i komunikace na ulici Budova-
telů. Zde bude bezvýkopovou technologií 
– vložkováním opravena také kanalizace. 
Zároveň s uzavírkou ulice Spešovská pro-
běhne v této ulici rekonstrukce vodovodu 
a bude zbudována nová oddílná kanaliza-
ce. Vysoutěženo je také zateplení byto-
vých domů Erbenova 399 a 400. Nového 
povrchu na komunikaci k hřišti se dočkají 
také v Karolíně. V Holešíně nás potrápil 
zborcený taras, jehož stavbu jsme museli 
vyřešit okamžitě, neboť bezprostředně nad 
tarasem se nachází komunikace, jejíž se-
suv ohrožoval nejen majetek, ale také lid-
ské životy. V této městské části budou dále 
vybudována nová parkovací stání včetně 
rekonstrukce části komunikace kolem 
obecního domu. Jestřebí čeká zpracování 
projektové dokumentace na vybudování 

nové kanalizace na ulici Boženy Němcové 
a také například oprava střechy na budově 
bývalé školy. 

Investičních akcí je mnoho, ale jsou 
prázdniny, čas volna a odpočinku, proto 
bych ráda zmínila kulturní akci nazvanou 
Ahoj léto, která se bude konat poslední 
prázdninovou sobotu. Ráda bych Vás 
všechny pozvala nejen na zajímavé rozlou-
čení s prázdninami a létem, ale především 
příjemně strávené odpoledne v našem 
městě. V bohatém programu, který jsme 
pro Vás připravili, si jistě každý vybere 
to své. Nejprve se představí místní Relax 
Klub s vystoupením aerobiku, pak nejmenší 
pobaví Áňa se svými kamarády. Poté nejen 
náctileté potěší svým vystoupením mladý 
zpěvák Pavel Callta se skupinou. Na mno-
ho hereckých rolí s námi zavzpomíná zná-
mý filmový herec Pavel Trávníček ve svojí 
talk-show. Před závěrečným promítáním 
letního kina nás přijdou originálními výstupy 
pobavit účinkující Stand up Comedy, kteří 
jsou známí i z televizní obrazovky. Defini-
tivní tečkou pak budou „Špunti na vodě“ 
– česká rodinná komedie v letním kině. 

Tak tedy v sobotu 2. září na fotbalovém 
hřišti v Rájci. Těším se s Vámi na viděnou 
a přeji krásné prázdninové dny.

Mgr. Romana Synakieviczová
starostka 

Důležitá telefonní čísla při poruchách na inženýrských sítích

•  plyn – poruchy – tel. 1239

tel. 770 142 141  po – pá 7.00 – 15.30 h 
e-mail   udrzba@rajecjestrebi.cz

•  elektřina – poruchy – tel. 800 225 577

•  VTS – tel. 516 432 598, 733 527 835, 734 276 470
 Poruchy vodovod  – tel. 734 658 886
 Poruchy kanalizace  – tel. 737 527 626

• poškození obecního majetku 
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oZnáMení o přeruŠení DoDávky elektrické enerGie

Z důvodu plánovaných prací na zařízení distribuční soustavy – rekonstrukcí, oprav, údržbových 
a revizních prací – bude přerušena dodávka elektrické energie:

Případné použití vlastního náhradního zdroje v době přerušení dodávky elektřiny je nutné předem 
vždy projednat se společností E.ON Česká republika, s. r. o.

Pro případné další informace volejte E.ON Poruchovou linku 800 22 55 77 nebo navštivte 
www.eon.cz, kde v části věnované distribuci najdete další informace o přerušení dodávek elektřiny, 
nebo použijte přímo adresu http://portal.eon.cz/cs/otg/. 
Děkujeme Vám za pochopení. E.ON Distribuce, a.s.

upozornění: 
V době přerušení dodávky elektřiny je nutné z důvodu bezpečnosti považovat energetické zařízení 
za zařízení pod napětím.

Společnost E.ON Distribuce, a.s. jako provozovatel distribuční soustavy je k provedení tohoto 
nezbytného kroku oprávněna na základě ustanovení § 25 odst. (3) písmeno c) bod 5 zákona 
č. 458/2000 Sb. ve znění pozdějších předpisů (energetický zákon).  Žádáme odběratele el.energie 
o pochopení pro toto nezbytné omezení.

Dne 07. 08. 2017 od 07:00 do 17:00
obec část obce
rájec-jestřebí rájec

vypnutá oblast:
ulice Blanenská – jedna strana ulice  
od domů č. 2 a 466  
po domy č. 392, 456, 479.
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Městská knihovna

Loni občané ode-
vzdali k recyklaci 
212 televizí, 65 mo-
nitorů a 2 279,64 kg 
drobného elektra.

Snaha obyvatel recyklovat staré a nepoužívané 
elektrospotřebiče se již několik let vyplácí. Naše 
město obdrželo certifikát vypovídající nejen 
o přínosech třídění televizí a počítačových moni-
torů, ale také o velkém významu sběru drobných 
spotřebičů, jako jsou mobilní telefony. Díky envi-
ronmentálnímu vyúčtování společnosti ASEKOL 
můžeme nyní přesně vyčíslit, o kolik elektrické 
energie, ropy, uhlí, primárních surovin či vody 
jsme díky recyklaci vysloužilého elektra ušetřili 
ekosystém Země. Víme také, o jaké množství 
jsme snížili produkci skleníkových plynů CO2 ne-
bo nebezpečného odpadu. Informace vycházejí 
ze studií neziskové společnosti ASEKOL, která 
s městem dlouhodobě spolupracuje na recyklaci 
vytříděných elektrozařízení.

Z Certifikátu Environmentálního vyúčtování 
společnosti ASEKOL (otištěn na následující 
straně) vyplývá, že občané našeho města v loň-
ském roce vytřídili 212 televizí, 65 monitorů 
a 2 279,64 kg drobných spotřebičů. Tím jsme 
uspořili 92,45 MWh elektřiny, 4 762,91 litrů ropy, 
423,90 m3 vody a 3,90 tun primárních surovin. 

naŠe Město recyklací elektrospotřeBičů výraZně ulevilo 
životníMu prostřeDí

Navíc jsme snížili emise skleníkových plynů 
o 19,89 tun CO2 ekv., a produkci nebezpečných 
odpadů o 87,92 tun.

Výsledek studie jednoznačně prokázal, že 
zpětný odběr elektrozařízení, i těch nejmenších, 
má nezanedbatelný pozitivní dopad na životní 
prostředí. Když si uvědomíme, že recyklace běž-
ných 100 televizorů uspoří spotřebu elektrické 
energie pro domácnost až na 4 roky, nebo ušetří 
přibližně 400 litrů ropy potřebných až k sedmi 
cestám do Chorvatska, jsou to impozantní čísla. 
Pozitivní zprávou pro uživatele počítačů také je, 
že odevzdání 10 vysloužilých monitorů ušetří 
spotřebu energie potřebnou pro chod notebooku 
po dobu necelých 5 let. Všichni ti, kteří tříděním 
takto zásadně přispívají k ochraně životního 
prostředí, si zaslouží obrovský dík. 

Studie LCA posuzuje systém zpětného od-
běru CRT televizorů, počítačových monitorů 
a drobného elektrozařízení. Hodnotí jejich sběr, 
dopravu a zpracování až do okamžiku finální 
recyklace jednotlivých frakcí vyřazených spotře-
bičů do nového produktu. Pro každou frakci byly 
vyčísleny dopady na životní prostředí. Výsledky 
studie jsou prezentovány jako spotřeba energie, 
surovin, emise do ovzduší, vody a produkce 
odpadu. Konečná bilance vyzněla pro zpětný 
odběr elektrozařízení jednoznačně pozitivně, 
a to ve všech aspektech.

Městská policie inforMuje

Zprávy Z raDnice

půjčovní DoBa knihovny 
o práZDninách

knihovna BuDe celé  
práZDniny otevřena!

odd. pro děti       odd. pro dospělé
 Po  13 –16 h Po   16 –18 h
 Čt 13 –16 h Čt  9 –11 16 –18 h

Knihy na dovolenou si můžete vybrat v klidu 
domova na adrese: 

http://katalog.rajecjestrebi.cz

ÚřeDní hoDiny Městské policie

pondělí  8 – 9 h, 15 – 17 hodin

středa  8 – 9 h, 15 – 17 hodin 

Občané mohou kdykoliv kontaktovat 
strážníka na telefonním mobilním čísle: 
773 976 563 nebo na e-mailové adrese: 
straznik@rajecjestrebi.cz

Jakékoliv podněty ze strany občanů na výkon 
služby (zaměření) jsou vítány.

Str. Antonín Kotlán, MP Rájec-Jestřebí
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 5 Městská knihovna

romány psychologické:
KOLAŘÍKOVÁ, H.: Pravý leopardí kožich
EBERLENOVÁ, K.: Chybíš mi
MANKELL, H.: Italské boty

historické romány:
KLIMEČKOVÁ, J.: Kočárová cesta
BYRDOVÁ, S.: Na život a na smrt
GRMOLEC, Z.: Pod křídlem anděla

Detektivky: 
CHIROVSKI, E. O.: Kniha zrcadel
DAHL, A.: Sedm minus jedna
GOFFA, M.: Štvanice

Ze světové literatury:
LISH, A.: Příprava na příští život
BALCIOVÁ, G. Y.: Arabboy
HOGANOVÁ, R.: Sběratel ztracených věcí

Tak jsme zase celý školní rok učili děti objevovat 
svět knihy, tajemství písmen a kouzlo příběhů. 
Nabízeli jsme klukům a holkám novinky i starší 
knížky, lákali je na české i světové autory a do-
poručovali příběhy, které jsme sami četli. 

Ovšem není nad názorný příklad. Můžete 
mít snahu, můžete mluvit horem dolem, ale 
některé děti nepřesvědčíte. Tak jsme zvolili 
novou metodu.

Dvě šikovné maminky z Blanska se se svý-
mi dětmi přihlásily už loni do soutěže Zlaté 
dítě (součást Zlaté stuhy) a vyhrály první cenu. 
Letos se zúčastnily akce na podporu čtenářství 
zase, umístily se na místě druhém a na konci 
školního roku nám ukázaly, že svá ocenění si 
opravdu zaslouží.

Společnými silami zpracovaly knihu Olgy 
Černé Klárka a 11 babiček. Příběh malé holky, 
která žije sama s dědečkem kominíkem, přine-
sl mnoho úsměvů i zamyšlení. Dědeček totiž 

spadne ze střechy, zraněný skončí na delší čas 
v nemocnici a Klárka zůstává sama. Kam půjde? 
Co s ní bude? Do dětského domova nechce, a tak 
bydlí každou chvilku u jiné „babičky.“

Scénické čtení bylo kouzelné. Maminky 
četly a jejich dcery se měnily v kominíka s veli-
kou štětkou a vysokou čepicí, smutnou Klárku, 
přísné a bláznivé babičky, které byly plné života 
i nakreslené na obrázcích a měly každá jiný 
nos. Takový nos si na závěr čtení mohly děti ze 
čtvrtého ročníku vyrobit a odnést domů. 
A nejen to: vyplňovaly pracovní listy a hlavně 
je Klárka nakonec pozvala na velkou hostinu.

Smích, nadšené obličeje a správně zodpo-
vězené otázky nás přesvědčili o tom, že čtení 
je prima zábava. Doufám, že pro malé i velké.

klárka a 11 BaBiček

Malá vzpomínka na neobyčejné čtení z jedné neobyčejné tenoučké knihy

Z nových knih

Využijte dobu volna a přijďte si vybrat do naší knihovny zajímavou četbu. Z novinek vybíráme:

Více informací najdete na www.knihovnarajecjestrebi.cz.
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 8 kulturní Dění

Libuše Vyskočilová – Krajina duše
Výstava obrazů Libuše Vyskočilové,  
na které bude jako host prezentovat své práce umělecký kovář Poldi Habermann.

Vernisáž výstavy se koná v neděli 20. srpna 2017 v 16 hodin 
a výstava potrvá do 15. října 2017.

V srpnu je galerie otevřena od úterý do neděle v době 9 –16,30 hodin.

Výstavy v galerii Kruh na rájeckém zámku

Aleš Venhoda – Obrazy
Až do 16. srpna 2017 pokračuje 
výstava obrazů A. Venhody  
tématicky věnovaná oblasti Vysočiny.
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Městská knihovna Rájec-Jestřebí pořádá 

v úterý 8. 8. 2017 od 10 do 14 hodin 

na Náměstí Míru v parku 

 
Cena 10 Kč. V případě nepříznivého počasí se akce nekoná. 

 

 

                                                     

Městská knihovna

co se Děje ve Školách

V pátek 26. května 2017 se 
v areálu ZŠ Kunštát konal již 
9. ročník atletické soutěže  
2.–5. tříd O pohár krále Jiřího.
Letos se počet soutěžících 

oproti minulému roku zvýšil dvojnásobně. Při-
hlásilo se 16 škol.

Závodí se ve dvou kategoriích (2. a 3. třída, 
4. a 5. třída) v atletickém čtyřboji. Z každé školy 
mohou startovat za každou kategorii tři chlapci 
a tři děvčata.

Počasí bylo ideální na sportovní zápolení, 
sluníčko svítilo, ale nebylo žádné velké vedro. 
Všechny děti se vrhly s vervou do soutěžení.

Zahájilo se krátkými běhy na 50 m. Zde 
jsme vybojovali dvě medaile. Nejdříve Tomáš 
Kuběna bronzovou a později Matěj Hruška 
stříbrnou. Dále stojí za zmínku 7. místo Bětky 
Konečné a 8. místo Honzíka Alexy.

Úspěch slavili naši žáci i ve skoku dalekém. 
Opět se blýskl Matěj Hruška stříbrnou medailí 
a Michal Rytíř vybojoval bronzovou medaili. 
Krásné 5. místo obsadil Lukáš Hynek, který byl 
výkonem 382 cm pouhé tři centimetry od medai-
le. Dva body získal ještě Honzík Alexa za 9. mís-
to. Stejný výsledek měla Bětka Konečná.

V hodu kriketovým míčkem jsme nezískali 
medaili, ale Honzík Alexa svým 7. místem 
získal pro družstvo čtyři body. Poslední disci-
plínou byl vytrvalostní běh 400 m (mladší žáci), 

600 m (starší žáci). Zde medaile utekla Matějovi 
Hruškovi o půl sekundy. Obsadil nepopulární 
4. místo, získal pro družstvo 7 bodů.

 Každé umístění do 10. místa znamenalo 
body. Zde jsme také neodjeli s prázdnou. Starší 
chlapci získali 2. místo a stříbrný pohár a mladší 
chlapci třetí místo a bronzový pohár.

 Všichni ostatní, přestože medaili nezís-
kali, bojovali v rámci svých možností a mnozí 
si vytvořili osobní rekordy. Každé umístění 
do „desítky“ bylo úspěchem (z celkového počtu 
47 závodníků v každé kategorii). Z Kunštátu 
jsme odjížděli spokojeni, maličko unavení, ale 
plni dojmů a zážitků.

ještě jména našich reprezentantů:
Mladší žáci:   Jan Alexa, 
   Tomáš Kuběna,  

 Michal Rytíř
Mladší žákyně:  Alžběta Konečná, 
   Ema Karan dys zewská 
   Sarah Karandyszewská
Starší žáci:    Matěj Hruška
   Lukáš Hynek, 
   Štěpán Dvorský
Starší žákyně:  Kateřina Hlaváčková, 
   Eliška Růžičková, 
   Diana Křížová

Mgr. Marie Müllerová

o  pohár krále jiřího
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Dne 8. června jsem byla společně s naší třídou 
a s 5. B na tom nejlepším výletě. Naše první 
zastávka byly Toulovcovy maštale. Abychom 
se k nim dostali, museli jsme se trošku projít. Až 
jsme došli k místu, všichni si sedli na obrovské 
kameny a pozorovali krásu přírody. Potom jsme 
se prodírali skalami a udělali jsme si takový 
okruh. Když jsme si vše prohlédli, šli jsme zpátky 
k autobusu a jeli jsme dál.

Druhou částí výletu byly Nové Hrady, pře-
vážně areál zámku. Nešli jsme sice do zámku, 
ale do jeho zahrad. Obešli jsme celý zámek 
a prohlíželi si všechny zajímavosti. Procházeli 
jsme zahradami, viděli jsme výběh jelenů, blou-
dili jsme v bludišti, ale pro mne byly nejlepší stáje 

Dne 5. 6. se vydali žáci 8. A, 8. B a 3 žáci 9. roč-
níku na třídenní výlet do okolí Mostecké pánve. 
Jako doprovod se nás ujali pan učitel Dvořák 
a pan učitel Herčík. Po pěti hodinách jízdy au-
tobusem jsme dojeli do vesnice, jež ležela pod 
vrcholem Zlatníkem, na který jsme se vydali. 
Dále jsme zdolali i kopce Bořeň a Radobýl. 
V Mostecké pánvi se nachází mnoho zajíma-
vých míst, my jsme navštívili jen několik, např. 
zámek Jezeří na úpatí Krušných hor, elektrárnu 
Ledvice, která využívá hnědé uhlí z lomu Bílina, 

co se Děje ve Školách

město Most i s kostelem Nanebevzetí Panny 
Marie, jenž se musel kvůli nalezišti hnědého 
uhlí přesunout. Poslední den nás čekal Terezín 
a „Porta bohemica“. V Terezíně jsme se do-
zvěděli, jak špatně se lidé chovali k Židům, ale 
i k ostatním vězňům. A jako poslední nás čekala 
túra na 10 km na místě, kde si řeka Labe tvoří 
nádherné útvary mezi horami. 

Výlet se mi velmi líbil. Navštívili jsme mnoho 
zajímavých míst a výlet jsme si všichni užili. 

Jan Souček, 8. B

s koňmi. Jeden  mě stále olizoval. Oblíbila jsem 
si ho. Chtěla jsem ho naložit do autobusu a odjet 
s ním, ale věděla jsem, že to nepůjde. Také jsme 
šli na výstavu klobouků a i ta byla moc hezká.

Poslední částí výletu byla  Litomyšl a jeho 
Klášterní zahrady. Měli jsme rozchod na rene-
sančním náměstí, mohli jsme si něco zakoupit. 
Jako vůbec poslední, co jsme viděli, byly Kláš-
terní zahrady. Tam byla taková kašna, kde jsme 
si mohli smočit nohy. 

No a to je konec našeho výletu. Byl nejlepší. 
Nejvíc se mi líbily stáje a bludiště. Velmi ráda 
bych se na tato místa vrátila a připomněla si je 
znovu. Budu vzpomínat.

Elena Přikrylová, 5. A

nejlepŠí výlet

exkurZe 8. ročníku – Mostecko
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Učitelé a studenti Gymnázia v Rájci-Jestřebí 
se vydali na dalekou cestu autobusem pana 
Miloslava Kováře do Litvy, konkrétně do města 
Biržai. A proč zrovna tam? Jedná se o jedno 
z partnerských měst v trojici se slovenským 
Tvrdošínem a naším městem v již zmíněném 
projektu.

I na tomto týdenním setkání se spolupráce 
škol a měst rozběhla na plné obrátky. A co nás 
čekalo? Než jsme dorazili do cíle našeho poby-
tu – základní školy v Biržai – a „naložili“ naše 
přátele v Tvrdošíně, podívali jsme se po cestě 
na pietní místo Litevců Horu Křížů.

Po příjezdu a přivítání s našimi přáteli jsme 
odjeli na usedlost Miseviciai ve vesnici Loceru, 
kde jsme byli ubytováni pohodovými majite-
li. Druhý den ráno jsme 
se přivítali s představiteli 
města Biržai a litevskými 
učiteli a studenty, kteří si 
pro nás připravili prezen-
taci projektu a fiktivní ces-
tovní kanceláře. Součástí 
byl i kvíz a předání projek-
tových triček. Odpoledne 
nás čekala 13 km dlouhá 
trasa na kajacích. Den 
jsme zakončili příjemnou 
večerní ukázkou litevských 
tanců a tamních tradic.

Třetí den pobytu jsme se společně vydali 
na celodenní výlet do letoviska Jurmala a hlav-
ního města Lotyšska Rigy. Po večerním pří-
jezdu zpět do Biržai se české a slovenské děti 
ubytovaly v tělocvičně partnerské ZŠ a užívaly 
si sportování a pizzového hodování.

Čtvrtým dnem pobytu byla neděle, a ta přímo 
lákala k celodennímu výletu po stopách bývalých 
i současných hlavních měst Litvy v triádě Kerna-
ve – Trakai – Vilnius. V posledně zmiňovaném 
jsme si prohlédli historické jádro města a navští-
vili k radosti zejména studentek i tamní nákupní 
centrum. Večer se naši i slovenští studenti 
ubytovali v rodinách litevských studentů.

Další dva dny byly ve sportovním duchu. 
Jedna skupina složená z českých, slovenských 
a litevských studentů, učitelů a pánů ředitelů se 
vydala na kola, druhá na kajaky. Po sportovním 
výkonu jsme se rádi občerstvili v restauraci 
místního pivovaru v Rinkuškai. V úterý jsme 
se všichni těšili do lanového centra Dainuvos 
Adventura park a na stezku v korunách stromů, 
obdobnou jakou známe od nás z Dolní Moravy 
nebo Lipna.

cesta Do litvy s projekteM 
„sportujMe, spolupracujMe a vZDělávejMe se!“ 
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Poslední den pobytu je tu. A my jsme 
se po sportovních aktivitách vydali na oběd 
a potom už nastal čas k balení a nakládání 
věcí. Třešničkou na dortu celého pobytu by-
la závěrečná společná večeře se starostou 
a zástupci města, panem ředitelem a všemi 
učiteli i studenty. Ve večerních hodinách 
jsme se vydali na cestu domů.

Namáhavé, ale krásné projektové setkání je 
za námi. A co nás čeká v druhém roce projektu? Pod-
zimní setkání v Tvrdošíně na Slovensku a v červnu 
2018 projektová schůzka u nás v Rájci-Jestřebí. 
A opět v duchu projektového hesla „Let´s do sports, 
collaborate and educate“! Vždyť toto motto je i s pře-
sahem do života každého z nás a odráží skutečné 
životní hodnoty – přátelství, zdravé tělo a vzdělání.

Mgr. Markéta Machová    

kronika – červen 2017

regionální setkání mateřských a rodinných center – 3. 6. 2017
V sobotu 3. června 2017 proběhlo v Lysicích v mateřském centru Jablíčko se-
tkání zástupců mateřských a rodinných center. Téma bylo Tábory, příměstské 
tábory pořádané v RC/MC.

Dozvěděli jsme se, na co si musí-
me dát pozor (hygiena, bezpečnost, 
právo), co je naší povinností a mnoho 
dalšího. Celou problematikou táborů 
nás provedla Ing. Markéta Horáková, 
která má zkušenosti s pořádáním tábo-
rů. Samozřejmě jsme měli prostor i pro 
naše konkrétní starosti/dotazy a témata 
všeho druhu, která jsme řešili i s kraj-
skou koordinátorkou Renatou Höklovou.

Věříme, že účast našeho Cen-
tra Motýlek Rájec-Jestřebí přispěje 
ke zkvalitnění naší práce a organizace 
příměstských táborů, které pořádáme.

seminář výtvarná výchova tradičně i netradičně 
– 15. 6. 2017

Ve čtvrtek 15. 6. 2017 jsme se zúčastnili v Brně 
– Líšni semináře Výtvarná výchova tradičně i netradič-
ně. Seznámili jsme se s možnostmi nových přístupů 
v oblasti výtvarné výchovy a volné výtvarné tvorby 
s dětmi. Prostřednictvím krátkých vstupů jsme si vy-
zkoušeli aktivity využívající prožitkového a intuitivního 
přístupu nebo prvky artefiletiky. V závěru semináře 
jsme byli obeznámeni prostřednictvím vlastního tvoření 
s tradičními i netradičními výtvarnými technikami, které 
lze dobře využít při aktivitách se všemi věkovými ka-
tegoriemi návštěvníků Centra Motýlek Rájec-Jestřebí.



 13 centruM Motýlek

interaktivní seminář Zdravé vlasy u dětí 
a dospělých – 14. 6. 2017

Zkušená kadeřnice Jana Slaninová nám 
všem poradila, jak správně pečovat o vlasy, 
zodpověděla všechny naše dotazy. Dozvěděli 
jsme se například, jak vyřešit problémy s vlasy 
(mastnost, padání, vši,....) a jiné zajímavosti, 
které nás všechny obohatily.

pracovní schůze – 26. 6. 2017
Na konci školního roku jsme se opět sešly, 

abychom si stanovily úkoly, plánovaly nadchá-
zející aktivity v novém školním roce 2017/2018, 
zhodnotily naši dosavadní činnost, vyměnily 
si zkušenosti, poradily se… Rády bychom po-
žádaly o spolupráci aktivní maminky, babičky, 
tatínky, dědečky, studenty a studentky, kteří se 
chtějí spolupodílet na dobré věci pro děti i do-
spělé, aktivně trávit svůj volný čas, získat nové 
poznatky a dovednosti a pomoci nám s chodem 
Centra Motýlek. Dobrovolníci nás mohou kontak-
tovat na e-mail: motylekrajec@seznam.cz nebo 
telefonní číslo 605 129 727.

lesem do ráječka – 28. 6. 2017
Krásné slunečné počasí přilákalo ve středu 

28. června 2017 celkem 8 maminek, 13 dětí 
a jednoho psa na procházku pořádanou k ukon-
čení školního roku 2016/2017 v Centru Motýlek. 
Po půl páté vyrazili od zámku po turistické žluté 
a poté červené značce do Ráječka. Cestou je 
nejvíce pobavil brod přes téměř vyschlý potok 
a zvířata na farmě v lese. V Ráječku navštívili 
nově zbudované dětské hřiště. Zpět do Rájce-
-Jestřebí se svezli autobusem.

poslední cvičení ve školním roce – 29. 6. 2017
Po celý měsíc červen se dopolední cvičení 

pro rodiče s dětmi z důvodu rekonstrukce rájec-
ké sokolovny konaly v Klubu Ratolest v Blansku. 
Příjemnou změnu přivítaly jak děti, tak maminky. 
Tímto děkujeme Ratolesti za možnost využití 
jejich prostor. Ve středu 2. srpna cvičíme už opět 
v rájecké sokolovně. Jste všichni srdečně zváni.

Za kolektiv Centra Motýlek
Mgr. Pavlína Neudertová

naBíDka centra Motýlek – srpen, Září 2017

prázdniny končí, voda teče dál…
•  Zveme Vás a Vaše děti na rozloučení s prázdninami na řece Svitavě, 

rybníku Klimšák a Pirátském hřišti
•  Kdy: sobota 26. srpna 2017 od 15 hodin
•  Kde: Pirátské hřiště Rájec-Jestřebí
• Co: projížďky na kánoích (VSK Rájec-Jestřebí), soutěže, možnost 

opékání (špekáček s sebou), účast MRS Rájec-Jestřebí v jednání
•  Kontakt: Pavlína Neudertová, motylekrajec@seznam.cz, 605 129 727

cvičení dětí v centru Motýlek
• Všechna cvičení v Centru Motýlek začínají od 6. září 2017
• Ostatní kroužky od 2. října 2017
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hurá do školy, do školky a do Motýlka
•  Aneb zábavný písničkový program Tetin z Brna, 

skákací hrad a zápis do kroužků Centra Motýlek 
na školní rok 2017/2018

•  Neděle 10. září v 16 hod sokolovna Rájec-Jestřebí
•  Vstupné dobrovolné
•  Kontaktní osoba: Jana Sedláková 728 684 044, 
 seddlakova.jana@seznam.cz

Divadelní kroužek
•  Centrum Motýlek otevírá nový kroužek pro děti 

od cca 10 let
•  Scházet se budeme 1x týdně na 1,5 hod
•  Zapisovat se můžete již nyní, uzávěrka 

přihlášek 10. 9. 2017
•  Kontaktní osoba: Kristýna Nováková  

704 724 579, novak.kristy@seznam.cz

atletika – pohybová průprava
•  Přidej se k nám a pojď se s námi naučit nejen základům 

atletiky, ale i píli, soustředění, ochotu překonávat překážky, 
brát sport jako zábavu, ochotu spolupracovat, nést vlastní 
zodpovědnost a bavit se! 

 Přihlášku najdeš na webu Centra Motýlek.
•  Kdy: středa 16:30-18:00 hod
•  Kde: atletické hřiště u ZŠ, při nepříznivém počasí sokolovna 
•  S kým: Michaela Křivánková
•  Pro koho: pro všechny od 8 let
•  Za kolik: 500 Kč/pololetí (říjen - leden)

Mimo uvedenou dobu je služba zajištěna v Brně, Úrazová nemocnice,  
Ponávka 6, tel. 545 538 111. Úrazová nemocnice službu zajišťuje ve všední dny  
od 17.00 hodin do 7.00 hodin. O sobotách, nedělích a svátcích nepřetržitě 24 hodin.

 
služba je sloužena od 8.00 do 13.00 hodin 

  5. 8.  MUDr. Paděrová  Šebetov, 117  516 465 452 
  6. 8.  MUDr. Paulíčková  Černá Hora, Zdrav. středisko  725 415 615 
12. 8.  MUDr. Pernicová  Boskovice, Růžové nám. 16  774 177 804 
13. 8.  MUDr. Pokorná M.  Blansko, Gellhornova 9  516 412 422 
19. 8.  MDDr. Potůček  Blansko, Pražská 1b  516 419 538 
20. 8.  MUDr. Roth  Ostrov, Zdrav. středisko  516 444 326 
26. 8.  MUDr. Řehořek  Poliklinika Blansko, Sadová 33  516 488 453 
27. 8.  MUDr. Řehořek  Poliklinika Blansko, Sadová 33  516 488 453 
 (MUDr. Řehořková)

srpen 2017

roZpis lspp
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V červnu se opět naše město stalo dějištěm 
dvou koncertů XXII. Mezinárodního hudebního 
festivalu Concentus Moraviae. Každý rok je pro-
gram festivalu zaměřen na jiné téma: na určité 
historické období, hudbu různých zemí, tvorbu 
některého slavného skladatele. Letošní ročník 
festivalu byl věnován lidskému hlasu. 

Co všechno dokáže vyjádřit lidský hlas, 
předvedl na koncertě 14. června v áriích, can-
zonettách, popěvcích a tancích skladatelů 
16. a 17. století italský zpěvák Marco Brasley. 
Doprovázel ho soubor Private musicke, který 
vede Pierre Pitzl. Zpěvákův hlas šeptal, hladil, 
byl velmi smutný, když zpíval o loučení. Krásně 

zněl v písních, které oslavovaly zázraky lásky, 
krásu žen a krásu květin. Vesele zpíval v po-
pěvcích o dívčích jménech a jejich nositelkách. 
Každou skladbu odměnili posluchači velikým 
potleskem. Po závěrečné písni se nám 
nechtělo vůbec odcházet a následoval 
velmi dlouhý potlesk ve stoje, volání 
„bravo“. A tak přišly na řadu přídavky. 
Místo obvyklých dvou byly tři, a proto-
že potlesk neustával, přidal maestro 
Brasley naši lidovou píseň „Lásko, bože 
Lásko“. Touto písní, za velikého aplau-
su, ukončil hezký a příjemný koncert, 
který nám všem přinesl veselou náladu 
a příjemnou pohodu. 

Docela jinak na nás působil koncert 
25. června. V slavnostním sále naše-
ho zámku vystoupil soubor Sollazzo 

ensemble, který vede Anna Danilevskaia. Ná-
zev programu byl „Živly a temperamenty“. Díla 
skladatelů ze 14. – 15. století měla ve čtyřech 
částech vystoupení ukázat spojení přírodních 
živlů, vody, ohně, země a vzduchu s charaktery 
lidí. Skladby byly klidné a uvolněné, jiné zase 
rychlé a ohnivé, někdy při jejich poslechu až 
mrazilo. Vyjadřovaly lásku, krásu žen a přírody, 
ale také pomstu a smutek ze smrti milé. Někdy 
skladatelé použili příběhy řecké mytologie. 
Skladby působily až strnule, vznešeně. Taková 
ale byla doba, kdy vznikaly. Opravdu velice 
pěkně zazněly v podání celého souboru tři závě-
rečné skladby. První přesvědčivě navodila ruch 

na tržišti, trhovce nabízející zboží, hlasy 
kupujících, hádky a smlouvání. Druhá 
napodobovala hlasy slavíka a kukačky. 
A třetí, závěrečná, byla ukázkou stře-
dověkého lovu s hlasy lovců, štěkotu 
psů a troubení loveckých trubek. Chtěla 
bych se zmínit o výborném výkonu 
sopranistky Yukie Sato. Její nádherný 
a čistý hlas i při vysokých tónech pů-
sobil velice příjemně a mile. I ostatní 
účinkující ukázali velké mistrovství.  

Předností koncertů byly programy, 
kde byly uvedeny texty všech písní 
v italském originále a hned vedle 
překlady v českém jazyce. 

Byly to tedy dva koncerty, každý jiný a zají-
mavý. Nám, divákům, přinesly příjemné chvíle 
ve společnosti „paní Hudby“. 

Marie Konečná

krása liDského hlasu 
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Věci, které se zcela nepodaří, se stanou ihned 
terčem více či méně oprávněné hlasité kritiky. 
Naopak věci, které se podaří, jsou brány jako 
samozřejmost a mnohdy zcela neprávem pře-
cházeny mlčením. V našem městě lze mezi akce 
zdařilé zařadit nedávno skončenou revitalizaci 
rájeckého rybníku Klimšák. Splnil se tak sen 
několika generací rybářů, a nejen jich.

Když se před několika lety o rekonstrukci 
Klimšáku začalo vážněji mluvit, převažoval 
u mnoha lidí na věc skeptický ná-
zor a nechtělo se věřit, že k rekon-
strukci někdy dojde. Zvláště, když 
se ukázaly překážky spojené se 
splněním podmínek nutných pro 
získání peněz z dotací. Vedení 
města se proto rozhodlo spoleh-
nout se na vlastní zdroje. Určitě 
nebylo jednoduché prosadit inves-
tici za několik miliónů z prostředků 
města v situaci, kdy jsou potřeba 
peníze na modernizaci a rozvoj 
vodovodní sítě a kanalizace, re-
konstrukci a budování veřejných 
komunikací, na školství atd.

Nyní je rybník vyčištěný, opravený a spolu 
s přilehlou hrází je místem lákajícím k příjemné-
mu odpočinku, ke koupání, rybařině.  Nezbývá, 
než poděkovat městskému zastupitelstvu, ve-
dení města a především starostce Mgr. Romaně 
Synakieviczové, za prosazení a zdařilou realiza-
ci této náročné akce.  Naše město se tak může 
pochlubit dílem, na které mohou být občané 
právem hrdi.  

Břetislav Bezděk

MáMe se číM pochluBit

pink floyD Distant Bells v rájci-jestřeBí

proč zrovna pink floyd?
JM: Oba jsme generace, která vyrůstala na po-
ctivé rockové muzice jako Deep Purple, Led 
Zeppellin apod. Muziku Floydů jsem sice znal, 
ale nebyla to moje TOP skupina. Zlom nastal 
v roce 1994 na jejich koncertu na Strahově, 
kterého jsme se zúčastnili oba dva, i když jsme 
se ještě neznali.
RL: Ale hlavně koncert The Wall Rogera Water-
se 16. 4. 2011 v Praze, to nás nadchlo tak, že 
jsme si řekli, že něco takového musíme spáchat.

letos proběhl již pátý ročník koncertu. jaké 
byly začátky? 
JM: Z dnešního pohledu velmi amatérské, ale 
dělané s nadšením. O koncertu jsme přemýšleli 

rozhovor s hlavními organizátory úspěšného koncertu pink floyd Distant Bells v rájci-
-jestřebí jirkou Müllerem a radanem liškou.

snad dva roky, hledali jsme kapelu a místo, kde 
koncert udělat. Nakonec se to všechno sešlo 
a my si splnili sen.
RL: Snažíme se vizualizaci dělat pokud možno 
precizně, ale jak říká Jirka, je to amatérské, 
takže sami nikdy nevíme, jak to vlastně klapne 
a vyzní z pohledu diváka.

očekávali jste, že se koncert stane „tradič-
ním“?
JM: Na začátku mě vůbec nenapadlo, že někdy 
bude pátý ročník tohoto koncertu. Po úspěchu 
prvního koncertu jsme začali přemýšlet, jak po-
kračovat dál. Dali jsme si za cíl přinést divákům 
co možná nejširší záběr z tvorby Pink Floyd. 
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RL: První ročník byl z větší části průřez The 
Wall, druhý ročník byl věnován  Dark Side of The 
Moon, třetí albu Wish You Were Here a loňský 
albu Animals. Na letošní rok jsme společně 
s kapelou vybrali snad to nejlepší z tvorby Pink 
Floyd, takové the best of.

jak probíhá příprava koncertu?
JM: Po skončení koncertu si vždy necháme 
měsíc klidu a pak již začínáme přemýšlet o dal-
ším ročníku. Vymýšlíme, co se bude hrát, jaké 
kulisy vyrobíme, které sponzory oslovíme apod. 
Hektické to začíná být tak dva měsíce před 
koncertem, když zjistíme, co nám chybí zařídit, 
vyrobit apod.
RL: No Juro, přiznejme, že už během příprav 
aktuálního ročníku v letním kině nám přicházejí 
nápady, co bychom mohli udělat příští ročník 
nebo i ročníky další. Prostě tam na nás padne 
ta atmosféra a nápady se najednou hrnou.

to se snad nedá stihnout ve dvou?
JM: Tak to doopravdy ne. Máme velké štěstí 
na kamarády z rájeckého fotbalu. Oni jsou všich-
ni moc šikovní a vše připraví podle našich před-
stav. Bez nich by to fakt nešlo. Chtěli bychom jim 
touto cestou poděkovat. Na přípravu koncertu 
v areálu letního kina máme totiž pouze dva dny. 
A je to vždycky hektické a někdy i nervózní. Vždy 
tam ale je perfektní parta a já říkám, že pro mě 
je hlavní ta atmosféra při chystání. Koncert je 
pak ta pověstná třešnička na dortu.

RL: Jasně, bez těch lidiček, co nám pomáhají, 
by to nešlo. Většina z nich ani Floydy v podstatě 
neposlouchá a někteří je sami neznali, ale asi to 
naše nadšení je s námi strhlo a baví je to. Ale 
taky nesmíme zapomenout na sponzory. Bez 
jejich pomoci to taky nejde, takže i těm velice 
děkujeme.

jakým způsobem zajišťujete počasí?
JM: Modlíme se (smích). Koncert probíhá za ka-
ždého počasí. Kapelu máme zajištěnu střechou. 
Diváci se musí přizpůsobit, ale zatím počasí 
vycházelo. Jen jednou byla zima.
RL: Jo, hlavně aby nám zase nenavlhla pyro-
technika….

A jak to letos nakonec dopadlo?
Nutno říct, že velice úspěšně. Koncert navštívilo 
přes šest set spokojených diváků, kteří přes 
tři hodiny se zájmem poslouchali největší hity 
skupiny Pink Floyd v bezchybném provedení 
všech členů kapely Distant Bells, včetně kvalitně 
odvedené práce zvukaře.

Touto cestou bychom ještě jednou chtěli poděko-
vat všem, kteří se na zdárném průběhu koncertu 
jakýmkoliv způsobem podíleli.

Díky moc!
Radan Liška a Jiří Müller
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literární soutěž „píŠi, teDy jseM“ 2017

Vítězná práce studentky SPgŠ v Boskovicích evy Menclerové v kategorii 
poezie 11–15 let.

pocit

Tíseň každý den,
neustálá bezmoc.
Spolu ale osamocen,
jsou marná ta volání o pomoc?

Ztracen na nalezených místech,
nachází se každý den.
Chodící po střepech,
chodící po slepu ven.

Třesoucí ruce,
svírající poslední kus.
Je tak neuchopitelný,
je to mínus a plus.

Zdánlivě nesmyslné věci,
pointou života.
Čas rány nezahojí,
zbyde jen prázdnota.

Noci byly dlouhé a chladné. Sněhu sice bylo 
pomálu, ale stačilo to, aby byla vánoční atmo-
sféra cítit všude kolem. Vánoce se nezadržitelně 
blížily. Do Štědrého večera zbýval sotva týden. 
Za okny bohatých lidí byly vidět vánoční ozdoby, 
ale i shon hospodyň, které měly plné ruce práce 
s přípravou krásných svátků. Lidé se na sebe na-
vzájem ani tolik nemračili a promrzlým žebrákům 
u kostela sem tam padl do dlaně nějaký drobný 
penízek. Bohatí lidé možná chtěli alespoň jed-
nou v roce ukázat, že nemyslí jen na sebe.

V úzkých uličkách Prahy, nedaleko velkého 
Hradu, se na svou každodenní práci chystal 
mladý lampář. Být lampářem je důležitá a od-
povědná práce. Prosvětlit temnou noc, aby lidé 
bezpečně trefili do svých domů. Ukázat lidem 
cestu, když náhodou zabloudí, vyměnit svíčky, 
vyčistit skla, aby světlo bylo co nejjasnější, i vy-
měnit sklo, když nezbední kluci zkoušeli svou 
přesnou trefu.

Mladý lampář chodil úzkými uličkami každý 
večer. Byl teple oblečený, ale ne zase moc, aby 
mohl dobře lézt po krátkém žebříku, který spolu 
s ruční lampou nosil stále s sebou. I když stej-
nými uličkami chodil den co den, vždy si našel 
něco zajímavého, co stálo za jeho pozornost.

Poslední dobou ho stále víc zajímala noční 
obloha. Není se čemu divit. V jeho práci mu čas-

Vítězná práce žáka Základní školy Edvarda Beneše v Písku jana červenky v kategorii próza 
11–15 let.

hvěZDář

to pomáhaly hvězdy, které jako malé lampičky 
svítily na noční obloze. Někdy si představoval, 
že když on rozsvítí lampu, přibyla na oblohu jako 
další hvězda.

Na konci ulice, o kterou se staral, bydlel 
ve větším domě královský hvězdář. Nebyl zlý 
a namyšlený jako většina bohatých lidí, které 
ve svém životě potkal. Jejich cesty se setká-
valy, když hvězdář večer odcházel do své 
observatoře. Lampář ve stejný čas začínal 
rozsvěcovat první lampu, která stála nedaleko 
hvězdářského domu.

Dnešní noc byla jiná než ostatní. Lampář 
opřel svůj žebřík o stěnu domu a chystal se 
zapálit první lampu. Když viděl hvězdáře vy-
cházet ze svého domu, nahlas ho pozdravil. 
Jako vždy hvězdář odpověděl, ale tentokrát se 
jeho kroky zastavily u lampáře. Chvíli si povídali 
a v jejich očích bylo vidět nadšení. Po chvíli se 
lampář osmělil a zeptal se: „Pane, hvězdy nám 
pravdu určují náš osud?“ Hvězdář se pousmál 
a odpověděl: „Hvězdy osud lidí neurčují, ale 
mohou jej ovlivnit. To si dobře pamatuj!“ Mluvili 
spolu ještě dlouho, ale tma přicházela stále 
rychleji. Hvězdáře otázky mladého chlapce 
překvapily. A udělal něco, co mladého lampáře 
nenapadlo ani ve snu. Pozval ho na druhý den 
do své observatoře.
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Nemohl se dočkat. V hlavě se mu stále 
objevovaly nové a nové otázky. Radost, kterou 
prožíval, jen těžko skrýval. V jeho tváři byl vi-
dět úsměv a ruce se mu chvěly nedočkavostí. 
Konečně tu byl večer. Ulici, ve které se staral 
o všechny lampy, dnes prošel nezvykle rychle. 
Nevynechal ale ani jednu a zdálo se mu, že 
světla svítí jasněji než jindy.

Jeho kroky se nejistě blížily po zasněžené 
cestě. Před ním se objevila velká dřevěná vrata 
s kovovým klepadlem vyzdobeným tajemnými 
ornamenty. Natáhl ruku a zabouchal na vrata. 
Kovový zvuk proletěl prostorem domu. Bylo 
slyšet pomalé kroky, které se stále přibližovaly. 
Vrata se pomalu otevřela a starší muž pokynul 
lampáři. „Pan Tycho de Brahe vás očekává 
ve své pracovně. Následujte mě.“

Hvězdář svého hosta přivítal a provedl svou 
pracovnou. Byla tajemná. Všude nejrůznější 
přístroje, mapy, pravítka a knihy. Povídali spolu 
dlouho. Mnoho otázek vyžadovalo čas na odpo-
vědi. Konečně se dostali k něčemu, co vypadalo 
jako píšťala od varhan. Tycho de Brahe vysvětlil, 
že je to dalekohled. „Když se do něj podíváš, 
uvidíš hvězdy blíž a blíž. A taky uvidíš ty, které 

jiní nevidí.“ Bylo to nádherné. Vypadalo to, že 
hvězdná obloha nemá žádný konec.

Lampář za vše poděkoval. Rád by ale pro 
hvězdáře udělal něco, z čeho by měl stejný pocit 
radosti a štěstí jako on. Zeptal se, i když věděl, 
že nemá příliš možností, jako bohatý učenec 
ve službách krále. Odpověď, kterou slyšel, ho 
překvapila a zároveň zahřála u srdce. „Jako 
malý kluk jsem vždycky obdivoval hvězdy a moc 
jsem záviděl tomu, kdo je na obloze každý večer 
rozsvěcí. Snad proto jsem ho chtěl alespoň jed-
nou zahlédnout a pozorovat, jak to dělá. Tady 
v Praze, daleko od mého rodného domova, 
jsem si na to všechno vzpomněl, když jsem tě 
pozoroval, jak zapaluješ lampy. Malé hvězdy, 
na které můžeme dosáhnout. Vezmi mě zítra 
s sebou ty a nech mě rozsvítit naši ulici. Hvězdy 
na naší cestě.“

Je to dávno, co se ten příběh stal, ale až 
půjdeš uličkou lampáře, tam, kde kdysi bydlel 
Tycho de Brahe, podívej se dobře na všechny 
lampy. I dnes tam svítí pro každého z nás. Kdysi 
je tam rozsvítil jeden mladý lampář, který chtěl 
být hvězdářem, a s ním hvězdář, který se ales-
poň jednou v životě stal hvězdným lampářem.

Úryvek z práce studenta Gymnázia Rájec-Jestřebí, o. p. s. Martina szabó, který vyhrál v kategorii 
próza 16 –20 let.

Metro
John Willis se vracel, jako každý den, met-

rem z práce. Monotónní šeď pro jednou vystří-
dal pocit zadostiučinění, vzácný pocit naděje 
do budoucnosti. On sám ho nazýval štěstí. 
Manželka se dnes měla vrátit ze služební cesty, 
co víc akcie Deutsche Bank raketově vzrostly, 
takže místo práce potají za stolem oslavoval 
svůj finanční triumf neustálým obnovováním 
rostoucího grafu. Byl ještě stále relativně mladý 
a především jistý tím, že se mu budou zisky hodit 
pro zatím nekončící postup po lidské pyramidě.

Usednul v posledním vagónu, položil si ak-
tovku na klín a ponořen do myšlenek sledoval 
světla v tunelu slévající se v jedno. Mezitím, co 
souprava klouzala po kolejnicích, začal John 
klimbat. Zasnil se.

Když se probudil, stále ještě na sedadle, 
vyděšeně zíral na podlahu před sebou. Nebyl 
s to si vyjevit obsah svého snu, věděl však, že 
ho velmi znepokojil. Když se rozhlédl kolem 

sebe, zjistil, že ve vagónu zůstal sám. „Koneč-
ná stanice“ zahlásil výmluvně syntetický hlas 
z reproduktoru.

John vyšel na nástupiště vyprovázen klapnu-
tím zavíraných dveří. Ve chvíli, kdy metro zmizelo 
ve tmě tunelu, zjistil, že si nechal na sedadle ak-
tovku. Aniž by věděl proč, sevřela ho tíseň. Na ko-
nečnou zatím nikdy nedojel. Chvíli stál a prohlížel 
si dokonale bílé obložení lesknoucí se ve světle 
zářivek, až agresivně vyjadřující svou dokonalou 
neutrálnost. Znepokojeně nadzvednul obočí, když 
zjistil, že stanice nemá žádné označení. Popošel 
pár kroků k nedalekému schodišti a významně 
zakašlal – snad jako by chtěl na sebe upozornit 
někoho, kdo je zodpovědný za jeho tak absurdní 
situaci. Jedinou odpovědí mu však byla ozvěna 
vracející se z tunelu.

Přestože byl obyčejně schopný udržet si 
klidnou mysl, začínal se ho pomalu zmocňovat 
strach. Až teď si uvědomil neobvyklou malátnost 
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svého těla, kontrastující s vyjasněnou myslí. 
Už od chvíle, co se probral, věděl, že je něco 
v nepořádku, nedokázal však říct co.

Stál plný očekávání před schodištěm vedou-
cím nahoru, věděl už však, že až po něm vyjde, 
nespatří východ na povrch.

Povzdechl si a odevzdaně vystoupal po še-
dých stupních, načež se mu naskytl nepříjemný 
pohled. Před ním svítily tři stejné chodby, každá 
do jiného směru. Dokonalé vyrovnání bílých 
kachlí ozařovaných stropním světlem ho při-
vádělo k šílenství. „Musí to být sen,“ pomyslel 
si, „jenže vím, že nespím.“ Štípnul se do ruky, 

načež syknul bolestí. Ke svému znepokojení 
se cítil živější, než když nastupoval do metra. 
„Spoléhej na logiku,“ připomněl si přísahu, jenž 
dal sám sobě již před lety.

Po chvíli dospěl k názoru, že pokud existuje 
cesta ven, musí to nevyhnutelně být jedna z cest 
před ním. Dal se doprava. Jeho kroky rezonovaly 
v absolutním tichu systému chodeb, který se 
podle ozvěny táhl do nekonečné dálky. Nohy 
se vzájemně míjely a kroky nepřestávaly rezo-
novat. Minul mezipatra, rozdvojky a odbočky. 
Bílé obložení, které zanechával za sebou, před 
ním sahalo do dáli.

rosný BoD
Je tomu dlouho, co rosu květ pil.
Nevoněl, nedýchal, jen tiše hnil.
S ránem tlel a v noci bděl.
Otočen od sféry, levý bok bolí, hlava je zmatená, klovali orli.
Z rána je zima, mrtvolný chlad
a tys jenom k ničemu, ničemný chlap.

raDioaktivní cit
Dopijem rum a židle vratká, od chlebu patka.
Chladná jsou rána a lino zvlášť, džínová košile a na ni pak plášť.
Vychladla Melta, mravenec v klusu, záření delta, čekám na pusu.
Mlžný je opar kol tvého lože, klíče co chrastí
a pak už jen
nože.

Ukázky básní vítězky kategorie poezie 16 –20 let sonji Špačkové z Gymnázia 
Rájec-Jestřebí, o. p. s.

sport

Závodní sezóna nám uběhla jako voda a než 
jsme se nadáli, blížil se červen a s tím spojený 
vrchol sezóny. Náš aerobikový tým se v dubnu 
probojoval na finále soutěže Mia festival do Pra-
hy. Soutěž se koná v paláci Lucerna, který se 
nachází přímo u Václavského náměstí. Tyto 
závody jsou výjimečné především slavnostní at-
mosférou, kterou navíc ještě umocňují nádherné 
prostory paláce. 

Do Prahy jsme se vydali autobusem velmi 
časně ráno, ale většinu cesty jsme stejně pro-
spali, abychom dohnali spánkový deficit. Hned 
po příjezdu nás uchvátilo nádherné prostředí 

relax kluB Zakončil ÚspěŠnou seZÓnu v paláci lucerna v praZe

a začali jsme se na naše vystoupení velmi těšit. 
Před začátkem soutěže jsme ještě rychle stihli 
prostorou zkoušku a šlo se česat a líčit. 

Soutěž byla perfektně zorganizovaná, vše 
běželo jako na drátkách a než jsme se nadáli, 
nadešel čas našeho vystoupení. Jako první 
šel na řadu mladší tým se skladbou Naroze-
ninová párty. Pro tyto děvčata to bylo první 
vystoupení na takto velkých závodech, ale 
i přesto že teprve sbírají zkušenosti, vystou-
pení se perfektně povedlo. Měla jsem velkou 
radost, pyšní byli i rodiče, kteří je z horních 
lóží povzbuzovali. 
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Další želízko v ohni byl náš 
starší tým se skladbou Casino. 
Holky jsou už ostřílené závodni-
ce a pár dní před těmito závody 
dokonce získaly na celostátním 
finále soutěže Česko se hýbe 3. 
místo, takže jsem byla velmi zvě-
davá, jak se jim povede tentokrát. 
Vše klaplo na jedničku, holky 
zacvičily bezchybně a jako trenér 
jsem tedy mohla být spokojená, 
že tento byl výkon opravdu ho-
den celostátního finále. 

Vyhlášení výsledků probíhalo 
průběžně, aby se předešlo zdlou-
havému čekání a v prostorách se 
prostřídali soutěžící i diváci. 
Jak to tedy nakonec dopadlo?   
Narozeninová párty se umístila 
na 5. místě. Medaile to neby-
la, ale už jen postoupit na finále 
je úspěch. A skladba Casino si 
po nervy drásajícím vyhlašování 
odnesla krásné bronzové me-
daile za 3. místo a já jako trenér 
týmu, který se umístil na medai-
lových pozicích, jsem získala 
speciální trenérskou medaili. Ani 
nemůžu popsat, jaké pocity štěstí 
jsme s týmem a rodiči zažívali. 
Byla jsem velmi hrdá na obě sku-
pinky, protože ukázaly, že i tým 
z malého města dokáže předvést 
v konkurenci dalších klubů z celé 

ČR velmi přesvědčivé výkony a do-
konce se i prosadit na přední příčky 
v hodnocení. 

Teď máme přes prázdniny 
s dětmi oddych od cvičení, ale již 
na konci srpna se vydáme do ne-
dalekého Sloupu na soustředě-
ní, na které nám začne příprava 
na novou sezónu. Ta letošní byla 
fantastická, tak doufáme, že příští 
rok bude alespoň stejně tak dobrý. 

Za Relax klub Rájec-Jestřebí
trenérka Lenka Hrušková 
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V sobotu 24. 6. 2017 byl symbolicky přestři-
žením pásky „otevřen“ rybník Klimšák rybolovu 
i veřejnosti po rozsáhlé opravě a rekonstrukci 
ukončené na jaře letošního roku. Ohlédněme 
se tedy při této příležitosti do dob minulých 
a připomeňme si několik historických momentů 
souvisejících s rybníkem, byť je potřeba mít 
na paměti, že mnohé z jeho historie ještě může 
být – a jistě bude – objeveno a doplněno: 

Rybník zvaný Klimšák, původně však Ko-
morní, je velmi starou vodohospodářskou stav-
bou, nacházející se původně na konci obce, 
vlastně až téměř za obcí. Teprve jejím postup-
ným rozrůstáním ocitl se víceméně v pomyslném 
středu nynějšího města. Rybník původně náležel 
do majetku panství, od čehož byl zřejmě odvo-
zen dnes již téměř zapomenutý název Komorní 
rybník, nebo též jen Komorní. V hlubší minulosti 
se ovšem můžeme setkat rovněž s označením 
tohoto rybníka jakožto Mlýnského rybníka díky 
mlýnu, jenž se nacházel nedaleko.

Přesná doba založení rybníka prozatím není 
známa. V úvahu připadají zejména dvě epochy: 
tou první je rozmezí let 1558 –1601, kdy rájecké 
panství vlastnil rytíř Bernard Drnovský z Drno-
vic (±1535 –1601), muž prý rozšafný a učený, 
více než dvacet let dvorský sudí Markrabství 
moravského a především vynikající hospodář. 
Panství podstatně rozšířil a zveleboval – mj. za-
vedl na svých dvorech chovy ovcí, v okolí Rájce 
pěstování chmele a šafránu na tzv. šafránicích 
(což dodnes zůstalo zachováno v pojmenování 
ulice Šafranice) a v neposlední řadě se věnoval 
rybnikářství – zakládání rybníků a chovu ryb. 

Druhým možným obdobím pro založení 
Klimšáku by mohla být léta 1701 –1730, kdy 
(v l. 1701 –1737) vlastnil panství hrabě Karel 
Ludvík z Roggendorfu (1682 –1737), schopný 
hospodář otevřený pokroku a novinkám, jenž 
se přičinil o zvelebování zemědělství, rozšiřoval 
na panství chovy ovcí i ryb, zejména kaprů a štik. 
R. 1730 již rybník existoval, neboť k tomuto roku 
se váže zpráva, že do něj bylo nasazeno 20 kop 
rybí násady, přičemž rybník je v této souvislosti 
nazýván jako Mlýnský.

Do uvedených období lze založení rybníka 
klást zejména pro snahy tehdejších majitelů pan-

k historii ryBníku kliMŠák

ství Bernarda Drnovského z Drnovic nebo Karla 
Ludvíka z Roggendorfu, kteří měli k rybnikářství 
vztah. Naopak velmi malá pravděpodobnost je, 
že byl rybník založen v 17. století, kdy zvláště 
třicetiletá válka panství dosti poškodila a hospo-
dářsky decimovala, přičemž konsolidace poměrů 
trvala ještě řadu let po skončení konfliktu. 

Že se již v průběhu 18. století rybničnímu 
hospodářství v Rájci dařilo a bylo rozvinuté, 
dokládá mj. zpráva z r. 1751, dle níž se ryby 
z Rájce dovážely nejen do Boskovic, ale až 
do Vyškova a Olomouce.

Zanedlouho poté byl rybník Klimšák za-
chycen na mapách tzv. I. vojenského (Josef-
ského) mapování Moravy, které probíhalo v l. 
1764 –1768. Na této mapě je zakreslen i velký 
rybník nacházející se na dnešních polích pod 
kopcem Hradisko (vlevo od silnice při pohledu 
od Rájce-Jestřebí). Tato pole bývala nazývána 
pomístním názvem Háj. Později zde byly dokon-
ce rybníky dva, oba však zanikly (byly zavezeny) 
již před r. 1826. R. 1837 je uváděno, že k rájec-
kému panství patřilo celkem 15 rybníků.

Pro potřeby rybničního hospodaření sloužily 
nejen rybníky, ale i jiné stavby – kupř. v Rájci 
nedaleko Klimšáku  to byla rybárna, nesoucí 
čp. 72, kde bydlel personál, mj. rybáři, porybný 
neboli fišmajstr, ale později bychom tu našli také 
jiné nájemníky, vesměs zaměstnance panství. 
Skladovalo se zde náčiní a na dvoře se nalézaly 
dvě velké sádky na ryby, které existovaly 
ještě v polovině 20. století a sloužívaly občas 
k povyražení dětí, jež se v nich v létě koupávaly. 
V sádkách se chovaly násady ryb rozvážené 
do všech rybníků na panství, takže význam 
rájecké rybárny zdaleka přesahoval hranice 
obce. Protože rybárna vyžadovala dostatek 
vody, byla do objektu zavedena voda potrubím 
z rybníka. Po druhé světové válce spravovalo 
rybárnu a sádky Rybářské družstvo Moravský 
Kras, které r. 1949 také iniciovalo obnovu sádek 
a plánovalo na počátku 50. let rozsáhlé rybni-
kářské hospodaření, za kterýmžto účelem byly 
poblíž Rájce v lokalitě Žleb zbudovány nové 
kaskádovité rybníčky. Rybárna, sloužící posléze 
jako byty, byla nakonec odkoupena MěstNV 
Rájec-Jestřebí a ve dvou etapách zbourána, při-
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čemž první fáze demolice 
započala na jaře r. 1977. 

Poblíž Klimšáku stá-
val vodní mlýn využíva-
jící vodu z řeky Svitavy, 
odkud byl (a je) napájen 
též samotný rybník. Mlýn 
existoval v Rájci „odpra-
dávna“, r. 1412 se při-
pomínají dokonce mlýny 
dva, později jeden. Mlýn 
nesl po očíslování domů 
r. 1770 číslo popisné 71, 
přičemž se nejednalo 
jen o klasický moučný 
mlýn, ale přinejmenším 
po urči tou dobu zde 
fungoval i mlýn deskový, tj. de facto pila pohá-
něná vodní sílou, zajišťující základní zpracování 
dřeva dodávaného z lesní těžby, tzn. pořez 
kulatiny, řezání desek apod. O této skutečnosti 
víme mj. ze zprávy o tragické události 19. 9. 
1811, kdy zde zahynul 31letý mlynářský tovaryš 
Jiří Hrazdira (1780 –1811) původem z Olešné, 
jenž byl nešťastnou nehodou zcela rozřezán. 

Mlýn vyhořel spolu s rybárnou 23. 4. 1826 
a zřejmě již nebyl obnoven. Na rozdíl od rybár-
ny, která byla záhy znovu vystavěna a r. 1843 
opravována (mj. došlo k pokrytí střechy novými 
šindely). Posledním pozůstatkem někdejších ob-
jektů tohoto mlýna je ovšem zásadně přestavěný 
a upravený dům čp. 71, jehož osud však zřejmě 
bude v brzké budoucnosti kvůli výstavbě silnice 
rovněž zpečetěn...

Vzhledem k tomu, že rybník patřil vrchnos-
ti, nebylo možné jej využívat zcela volně tak, 
jako dnes. Ostatně i část hráze byla původně 
nepřístupná veřejnosti, a to právě od rybníka 
až po sušárnu (dnes obytný dům čp. 70), kde 
se nacházela uzavíratelná branka. Ke změně 
situace došlo až v době první republiky. Okolí 
rybníka i ostrůvek v něm zvaný Topolový (název 
doložen již r. 1837) bývalo pečlivě udržováno, 
rybník lemovaly mohutné stromy, cesty byly 
uhrabávány a vysypávány. Koryto řeky Svitavy 
bylo udržováno a čištěno mj. i díky těžbě říčního 
písku. Jak vysvítá z některých pramenů, byl 
ostrůvek uměle vybudován, a to zřejmě v 80. 
letech 18. století, což by podporoval i fakt, že 

na mapě z let 1764 –1768 ještě není zakreslen.
Ostrůvek v rybníku byl zřízen patrně proto, 

aby sloužil zhruba mezi lety 1787/90 –1807/08 
jako památník hraběte Mikuláše ze Salmu 
(1459 –1529), vojevůdce a obránce Vídně při 
tureckém nájezdu r. 1529. Majitel panství, staro-
hrabě a od r. 1790 kníže Karel Josef Salm-Reif-
ferscheidt (1750 –1838) nechal do Rájce převézt 
nádhernou, umělecky zdobenou mramorovou 
tumbu, v níž byla původně uložena rakev s ostat-
ky Mikulášovými. Tumba se nalézala v kostele 
sv. Doroty ve Vídni, po jehož zrušení v době 
josefinské byl porušen i Mikulášův hrob, ostatky 
z tumby vyjmuty a pohřbeny do hromadného 
hrobu na hřbitově ve vídeňské městské části 
Matzleinsdorf. Tumbu se nicméně podařilo 
zachránit jakožto uměleckou památku, kterou 
Karel Josef Salm v souladu s tehdy se rozvíje-
jícími idejemi romantismu nechal po převezení 
do Rájce umístit na ostrůvek, zřídiv tak v klidném 
místě za obcí tichý přírodní památník svého 
dávného a vzdáleného příbuzného. Rozměrná 
tumba (2,56 m dlouhá, 1,50 m vysoká a 1,36 m 
široká) byla po stranách zdobena dvanácti reli-
éfy zobrazujícími Mikulášovy hrdinné činy a vý-
jevy z jeho života a dále pak deseti portrétními 
medailony osob, jimž během své kariéry sloužil, 
nebo po jejichž boku bojoval. Na horní desce 
tumby je vyobrazen samotný hrabě Mikuláš ze 
Salmu v životní velikosti, oděný ve zbroji, klečící 
se sepjatýma rukama před křížem. Pod křížem 
je umístěn jeho rodový znak. 

Klimšák cca r. 1910 (foto archiv autora)
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Tumba však brzy na ostrůvku začala trpět 
povětrnostními vlivy poškozujícími zejména 
jemnou sochařskou práci na reliéfech, tak-
že byla patrně r. 1808 nebo krátce předtím 
přestěhována do krypty pod zámeckou kaplí. 
R. 1878 věnoval kníže Hugo Karel Eduard 
Salm-Reifferscheidt (1803 –1888) tumbu Ar-
cheologickému spolku ve Vídni za účelem jejího 
umístění v některém vídeňském kostele. Volba 
padla na čerstvě dokončený Votivní kostel, kam 
byla tumba po provedení nákladné restaurace 
umístěna a 18.  4. 1879 slavnostně odevzdána 
do kostelní správy.

Ostrůvek ale časem našel jiné využití. V do-
mě čp. 91 v sousedství rybníka byla r. 1862 
zřízena hospoda, s níž byl později ostrůvek 
propojen dřevěnou lávkou a sloužil za pěkného 
počasí k příjemnému venkovnímu posezení 
hostů, jindy na něm bývaly pořádány různé 
společenské akce nebo také ohňostroje – ty zde 
byly odpalovány ještě v 80. letech 20. stol. Právě 
s hostincem v čp. 91 souvisí i nynější pojmeno-
vání rybníka Klimšák. V l. 1902 –1928 jej pro-
vozoval hostinský Josef Klimeš (1858 –1949), 
přičemž tehdy se rybníku začalo říkat rybník 
u Klimše, z čehož nakonec vznikl zkomolením 
název Klimšák. 

Ostrůvek původně nebyl přístupný z hráze 
tak, jak to známe dnes – můstek od hráze byl 
zřízen až r. 1955, při rekonstrukci rybníka byl 
pak na jaře r. 2017 nahrazen novým. 

S ostrůvkem a rybníkem byly spojeny také 
různé kratochvíle – oblíbenou činností bývala tře-
ba plavba na lodičkách po hladině rybníka, even-
tuálně pro povyražení dětí někdy i v neckách. 
V rybníku rovněž bylo možné se koupat, navíc 
poblíž, u splavu na Svitavě, existovalo krát-
kou dobu dokonce dřevěné koupadlo zřízené 
rájeckým okrašlovacím spolkem. Koupadlo však 
krátce po první světové válce zaniklo.

Bohužel se na tomto místě setkáváme 
i s několika tragickými událostmi. Kupř. 27. 5. 
1912 v rybníku utonul po vypadnutí z loďky 
Jan Blažek (1893 –1912), zámečník z Rájce. 
Dne 12. 7. 1893 utonul při koupání ve Svitavě 
nedaleko rybníka chemický úředník v jestřeb-
ském lihovaru František Meloun (1856 –1893), 
přičemž při pokusu o jeho záchranu si těžce 
poranil nohu rájecký řídící učitel Antonín Luňá-
ček (1860 –1926). U mlýna čp. 71 utonul 7. 1. 
1792 25letý mlynářský tovaryš Tomáš Valenta 
(1767 –1792) původem z Řípova u Třebíče, jenž 
nešťastnou náhodou spadl pod mlýnská kola. 

Naopak ke kuriózní nehodě došlo 20. 2. 
2006, kdy autobus Karosa při jízdě ve směru 
od nádraží dostal v levotočivé zatáčce u areálu 
ČKD smyk, načež sjel ze silnice a kolem ša-
motové zídky vjel do rybníka, kde po zamrzlé 
hladině klouzal až k protějšímu břehu, o nějž 
se teprve zastavil. Jako upomínka na nehodu, 
jež se obešla bez zranění (autobus jel prázd-
ný), byla na kmen stromu, poblíž nějž auto-

bus na břehu uvízl, 
z recese připevněna 
značka autobusové 
zastávky.
Rybník Klimšák se 
během let stal také 
oblíbeným místem 
rybářů. Jejich sdru-
žování do spolků 
má v Rájci-Jestřebí 
již více než stotřice-
tiletou tradici. První 
rybářský spolek vzni-
kl v Rájci již r. 1886 
– jeho založení bylo 
schváleno spolu se 
zněním stanov výno-

Klimšák cca r. 1950 (Archiv autora)
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sem c. k. Moravského místodržitelství v Brně 
z 24. 5. 1886, čj. 15605/1886. Název spolku 
zněl Raitzer Fischer Club, čili Rájecký rybářský 
klub. Jednalo se o spolek spíše německý, je-
hož členy byli zástupci vyšších společenských 
vrstev – kupř. Med. et Chir. Dr. Bruno Speck 
(1844 –?), v l. 1885 –1889 knížecí a obvodní 
lékař v Rájci, s manželkou Annou roz. Kroc-
zakovou1 (1844 –?), dále mj. Julius Steindler 
(1858 –1929), ředitel lihovaru firmy F. X. Brosche 
syn v Jestřebí, již zmíněný František Meloun, 
lihovarský chemik aj., vesměs tovární úředníci 

1  Brněnská rodačka. Její otec Med. Dr. Gustav Vác-
lav Kroczak (1812 –1877) byl významným lékařem 
a zdravotnickým odborníkem. Působil v Brně jako 
praktický lékař, i jako lékař několika tamních ústavů 
(kupř. v nemocnici Alžbětinek, či vězeňský lékař 
v Provinční věznici). Kratší dobu byl osobním léka-
řem arcivévodkyně Alžběty Rakouské, zvané Sissi 
(1837 –1898), později zastával též funkci zemského 
zdravotního rady na Moravě. V l. 1867 –1877 působil 
jako ředitel Zemské nemocnice u sv. Anny v Brně, 
o jejíž rozvoj a modernizaci se významně zasloužil. 
Zemřel náhle v důsledku dlouhodobé nemoci ve Vyš-
kově během návštěvy u dcery Anny a zetě Med. et 
Chir. Dr. Bruno Specka, jenž tehdy byl praktickým 
lékařem ve Vyškově.

nebo zaměstnanci salmovského velkostatku. 
K náplni činnosti spolku patřil přirozený i umělý 
chov ryb v rybníku a vodních tocích, rybaření, 
snahy o rozmnožení stavu říčních raků pomocí 
jejich chovu, ale také na svou dobu poměrně no-
vátorské snahy o omezení znečišťování vodních 
toků. Spolek prakticky ukončil svou činnost 
v průběhu r. 1897, kdy se rozešel. Oficiálně 
byl zrušen a vymazán ze spolkového katastru 
r. 1900, ovšem již krátce nato, r. 1901, byl v Ráj-
ci založen nový Rybářský spolek, který existoval 
ještě r. 1950, kdy však v tehdejším Rájci nad 
Svitavou působilo již také Rybniční hospodář-
ské družstvo Moravský Kras, založené r. 1946 
a zrušené r. 1955. Nástupcem těchto dřívějších 
rybářských organisací je dnešní Moravský ry-
bářský svaz, místní organisace Rájec-Jestřebí.

V l. 2016 –2017 prošel rybník Klimšák po ví-
ce než padesáti letech rozsáhlou kompletní re-
konstrukcí, která nejenže zlepšila podmínky pro 
chov a život ryb, ale nemálo přispěla k zlepšení 
celkového vzhledu tohoto oblíbeného a příjem-
ného místa, které tvoří vítanou přírodní oázu 
uprostřed našeho města.

Petr Sychra

růZné

Jak třídit odpady z domácnosti

Tříděním odpadů chráníme životní prostředí – druhotné suroviny jsou cenným zdroje materiálů

Třídění odpadů stanovuje zákon o odpadech 

Tříděním odpadů snižujeme výdaje obce na odstranění směsného komunálního odpadu 

• Předcházejte vzniku odpadů 
• Odpady třiďte hned, jak vzniknou, zvlášť do košů, tašek 
• Do barevných kontejnerů dávejte jen to, co do nich opravdu patří 
• Před vhozením odpadu do kontejneru minimalizujte jeho objem sešlápnutím 

Co se děje s odpadem dále? Papír se lisuje do velkých balíků a je následně odvážen do papíren. Plas-
ty jsou podle druhů tříděny a slisovány, případně podrceny a odváží se k dalšímu zpracování. Skleně-
né střepy se sváží odděleně (tj. zvlášť bílé a barevné) na překladiště v naší společnosti a ve velkých 
objemech se pak převáží do skláren. Bioodpad se sváží přímo do kompostáren.
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Patří sem: 
• sešlápnuté PET lahve (i s víčkem) 
• nápojové kartony – obaly (krabice 

od mléka a nápojů) 
• sáčky, tašky, folie
• polystyren 
• kelímky od másla, jogurtů, a jiných 

potravin 
• plastové obaly od šamponů, mycích 

a pracích prostředků 
• CD, DVD

Nepatří sem: 
• linoleum, PVC
• pryžové výrobky
• koberce
• textil
• pěnový polyuretan – molitan
• pneumatiky
• videokazety
• kabely
• obaly od olejů, obaly silně 

znečištěné zbytky jídla
• obaly od nebezpečných látek, 

barev, chemikálií a léčiv

Nepatří sem: 
• porcelán 
• drátosklo 
• varné sklo 
• televizní obrazovky
• PC monitory
• zrcadla
• automobilová skla
• lahvičky od léčiv 
• zářivky, výbojky, žárovky

PLAST

Nepatří sem: 
• fritovací olej 
• jednorázové pleny
• uhynulá zvířata
• skořápky od vajíček 
• zbytky masa, kostí, kůže
• trus zvířat a psů
• zvířecí srst 
• popel
• cigarety

Nepatří sem: 
• znečištěný a mastný papír
• voskovaný papír
• obaly od másla

Patří sem: 
• noviny, časopisy
• školní sešity
• knihy
• brožury, reklamní letáky, katalogy
• psací a balicí papír
• čisté papírové obaly a sáčky 
• rozložené krabice a kartony

PAPÍR

SKLO  
BAREVNÉ

SKLO  
BÍLÉ

Patří sem: 
• veškeré barevné obalové 

sklo (lahve od nápojů bez 
kovových či plastových 
uzávěrů, skleněné nádoby) 

• tabulové sklo

Patří sem: 
• veškeré bílé obalové sklo 

(lahve od nápojů bez 
kovových či plastových 
uzávěrů,  
skleněné nádoby) 

• tabulové sklo čiré

SBĚRNÉ STŘEDISKO ODPADŮ  
Rájec-Jestřebí

Provozní doba SSO:
st 12 – 18 hod
so  8 – 12 hod

GYMNÁZIUM RÁJEC-JESTŘEBÍ
Stačí papír přivézt kdykoliv během pra-
covních dní a uložit ke vchodu, k bráně 

do dvora, případně přímo do dvora. 

BIOODPAD

Patří sem: 
• zbytky jídel rostlinného původu 
• zbytky ovoce a zeleniny
• zbytky pečiva a obilnin 
• květiny
• kávový odpad vč. filtrů a ubrousků 
• čajové sáčky
• listí, seno, sláma
• piliny, hobliny v menším množství

• nápojové kartony 
– obaly (krabice) 
od mléka a nápojů

• zbytky tapet
• papírové kapesníky
• ubrousky 
• jednorázové pleny
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u s n e s e n í

ze schůze rady města rájec-jestřebí dne 10.07.2017

USNESENÍ č. 1
Rada města schválila navržený program jed-
nání doplněný o bod Výzva k podání cenové 
nabídky na veřejnou zakázku malého rozsahu 
„Rájec-Jestřebí – obnova kanalizace na ulici 
Budovatelů“.

USNESENÍ č. 2a
Rada města bere na vědomí kontrolu plnění 
úkolů uložených radou města (příloha č. 1).

USNESENÍ č. 2b
Rada města bere na vědomí kontrolu plnění 
úkolů uložených zastupitelstvem města na svém 
jednání dne 31.05.2017 (příloha č. 2).

USNESENÍ č. 3
Rada města ukládá tajemnici zabezpečit plnění 
úkolů vyplývajících ze zápisu ze zasedání Zastu-
pitelstva města Rájec-Jestřebí dne 28.06.2017 
dle rozpisu v příloze č. 3.

USNESENÍ č. 4
Rada města projednala návrh kupní smlouvy 
na pozemky parc. č. 447 zast. plocha a nádvoří 
vč. stavby RD č. p. 53 a parc. č. 448/1 zahrada 
vše v k. ú. Rájec nad Svitavou s panem J. M., 
s panem J. M. a s paní M. U. a doporučuje za-
stupitelstvu města rozhodnout o uzavření kupní 
smlouvy na pozemky parc. č. 447 zast. plocha 
a nádvoří vč. stavby RD č. p. 53 a parc. č. 448/1 
zahrada vše v k. ú. Rájec nad Svitavou s panem 
J. M., s panem J. M. a s paní M. U. (příloha č. 4).

USNESENÍ č. 5
Rada města projednala Zadávací dokumentaci 
na veřejnou zakázku malého rozsahu na staveb-
ní práce „Karolín – rekonstrukce komunikace 
po výstavbě kanalizace, Holešín – rekonstruk-
ce komunikace kolem obecního domu včetně 
vybudování parkovacích stání“. Rada města 
schvaluje:
-  zadávací dokumentaci na veřejnou zakázku 

malého rozsahu na stavební práce „„Karolín 
– rekonstrukce komunikace po výstavbě ka-

nalizace, Holešín – rekonstrukce komunikace 
kolem obecního domu včetně vybudování 
parkovacích stání“ (příloha č. 5),

-  dodavatele k oslovení a členy hodnotící ko-
mise (příloha č. 6).

USNESENÍ č. 6
Rada města projednala Zadávací dokumentaci 
na veřejnou zakázku malého rozsahu na sta-
vební práce „Rájec-Jestřebí – zateplení byto-
vých domů Erbenova 399 a 400“. Rada města 
schvaluje:
-  zadávací dokumentaci na veřejnou zakázku 

malého rozsahu na stavební práce „Rájec-
-Jestřebí – zateplení bytových domů Erbe-
nova 399 a 400“ (příloha č. 7),

-  dodavatele k oslovení a členy hodnotící ko-
mise (příloha č. 8).

USNESENÍ č. 7
Rada města projednala Zadávací dokumentaci 
na veřejnou zakázku malého rozsahu „Moder-
nizace a intenzifikace ČOV Rájec-Jestřebí, vy-
pracování projektové dokumentace pro zadání 
stavby a zajištění autorského dozoru“. Rada 
města schvaluje:
-  zadávací dokumentaci na veřejnou zakázku 

malého rozsahu „Modernizace a intenzifikace 
ČOV Rájec-Jestřebí, vypracování projektové 
dokumentace pro zadání stavby a zajištění 
autorského dozoru“ (příloha č. 9),

-  dodavatele k oslovení a členy hodnotící ko-
mise (příloha č. 10).

USNESENÍ č. 8
Rada města bere na vědomí výpověď nájemní 
smlouvy uzavřené dne 24.04.2012 s paní M. V. 
Nájem bude ukončen k 30.09.2017.

USNESENÍ č. 9
Rada města rozhodla zveřejnit záměr propach-
tování části obecního pozemku parc. č. 1072 
zahrada o výměře cca 82 m² z celkové výměry 
1.428 m² v k. ú. Rájec nad Svitavou k pěstování 
plodin.
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u s n e s e n í

ze schůze rady města rájec-jestřebí dne 26.06.2017
USNESENÍ č. 1
Rada města schválila navržený program jed-
nání rozšířený o body:
- Cenová nabídka a příkazní smlouva na kom-

pletní administraci zadávacích řízení VZMR 
na výběr zhotovitele stavby: „Karolín – rekon-
strukce komunikace po výstavbě kanalizace, 
Holešín – rekonstrukce komunikace kolem 
obecního domu včetně vybudování parko-
vacích stání“ a „Rájec-Jestřebí – zateplení 
bytových domů Erbenova 399 a 400“.

- Dodatek č. 1 k Příkazní smlouvě na kompletní 
administraci zadávacího řízení VZMR na vý-
běr zhotovitele stavby – „Rájec-Jestřebí, ulice 
Spešovská, rekonstrukce vodovodu a kanali-
zace“ ze dne 27.04.2017.

USNESENÍ č. 2a
Rada města bere na vědomí kontrolu plnění 
úkolů uložených radou města (příloha č. 1).

USNESENÍ č. 10
Rada města projednala návrh Smlouvy o bu-
doucí smlouvě o zřízení věcného břemene pro 
stavbu „Autobusová zastávka, ul. Komenského, 
Rájec-Jestřebí“ na pozemcích parc. č. 1359 orná 
půda a parc. č. 1360 ostatní plocha, oba v k. ú. 
Rájec nad Svitavou a návrh Smlouvy o zajištění 
přeložky plynárenského zařízení a úhradě ná-
kladů s ní souvisejících. Rada města souhlasí 
s uzavřením Smlouvy o budoucí smlouvě o zří-
zení věcného břemene pro stavbu „Autobusová 
zastávka, ul. Komenského, Rájec-Jestřebí“ 
na pozemcích parc. č. 1359 orná půda a parc. č. 
1360 ostatní plocha, oba v k. ú. Rájec nad Svi-
tavou za jednorázovou náhradu 500 Kč + DPH 
a Smlouvy o zajištění přeložky plynárenského 
zařízení a úhradě nákladů s ní souvisejících, se 
společností GasNet, s. r. o., Klíšská 940/96, Ústí 
nad Labem (příloha č. 11 a č. 12).

USNESENÍ č. 11
Rada města rozhodla zveřejnit záměr prodeje 
části pozemku parc. č. 616/1 ostatní plocha 
o výměře cca 7 m² z celkové výměry 8.058 m² 
v k. ú. Holešín.

USNESENÍ č. 12
Rada města v souladu s ustanovením § 102 
odst. 2 písm. b) zákona č. 128/2000 Sb., o ob-
cích (obecní zřízení), ve znění pozdějších před-
pisů, schvaluje kapacitu školního klubu, jehož 
činnost bude vykonávat Základní škola a ma-
teřská škola Rájec-Jestřebí, okres Blansko, 

170 žáků s účinností od 01.09.2017 s místem 
výkonu činnosti na adrese Základní škola Rájec-
-Jestřebí, Školní 446, 679 02 Rájec-Jestřebí.

USNESENÍ č. 13
Rada města bere na vědomí zápis z kulturní 
komise ze dne 12.06.2017 (příloha č. 13).

USNESENÍ č. 14
Rada města projednala zápis z jednání Finanč-
ního výboru Zastupitelstva města Rájec-Jestřebí 
ze dne 19.06.2017 (příloha č. 14). Rada města 
doporučuje zastupitelstvu města vzít zápis 
z jednání Finančního výboru Zastupitelstva měs-
ta Rájec-Jestřebí ze dne 19.06.2017 na vědomí.

USNESENÍ č. 15
Rada města projednala návrh programu za-
sedání zastupitelstva města dne 19.07.2017.

USNESENÍ č. 16
Rada města projednala Výzvu k podání cenové 
nabídky na veřejnou zakázku malého rozsahu 
„Rájec-Jestřebí – obnova kanalizace na ulici 
Budovatelů“. Rada města schvaluje:
-  Výzvu k podání cenové nabídky na veřejnou 

zakázku malého rozsahu „Rájec-Jestřebí 
– oprava kanalizace na ulici Budovatelů“ 
(příloha č. 15),

-  dodavatele k oslovení a členy hodnotící ko-
mise (příloha č. 16).

Mgr. Romana Synakieviczová v. r.  Zdeněk Vašíček v. r.
 starostka  místostarosta
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USNESENÍ č. 2b
Rada města bere na vědomí kontrolu plnění 
úkolů uložených zastupitelstvem města na svém 
jednání dne 31.05.2017 (příloha č. 2).

USNESENÍ č. 3
Rada města schvaluje rozpočtové opatření 
č. 3/2017 (příloha č. 3).

USNESENÍ č. 4a
Rada města projednala žádost manželů Z. 
a L. N. a rozhodla zařadit manžele Z. a L. N. 
do evidence žadatelů o byt ve vlastnictví Města 
Rájec-Jestřebí.

USNESENÍ č. 4b
Rada města projednala žádost paní M. K. 
a rozhodla zařadit paní M. K. do evidence ža-
datelů o byt ve vlastnictví Města Rájec-Jestřebí.

USNESENÍ č. 5a
Rada města rozhodla prodloužit nájemní smlou-
vy k bytům v majetku Města Rájec-Jestřebí níže 
uvedeným nájemcům:
 Z. P.  – do 31. 12. 2017,
 M. M.  – do 31. 12. 2017,
 S. M.  – do 31. 12. 2017.

USNESENÍ č. 5b
Rada města rozhodla neprodloužit nájemní 
smlouvu paní D. O. k bytu v majetku Města 
Rájec-Jestřebí.

USNESENÍ č. 6
Rada města rozhodla vypovědět nájemní 
smlouvu k bytu v majetku Města Rájec-Jestře-
bí paní T. L. bez výpovědní lhůty pro porušení 
povinnosti nájemce zvlášť hrubým způsobem.

USNESENÍ č. 7
Rada města projednala žádost paní N. T. o pro-
vedení úprav v bytě a souhlasí s jejich prove-
dením za podmínek uvedených v příloze č. 4.

USNESENÍ č. 8
Rada města projednala nabídku koupě pozem-
ků parc. č. 447 zast. plocha a nádvoří vč. stavby 
RD č. p. 53 a parc. č. 448/1 zahrada vše v k. ú. 
Rájec nad Svitavou a doporučuje zastupitel-
stvu města rozhodnout o koupi pozemků parc. 
č. 447 zast. plocha a nádvoří vč. stavby RD č. 
p. 53 a parc. č. 448/1 zahrada vše v k. ú. Rájec 
nad Svitavou a zařazení do majetku města 
Rájec-Jestřebí.

USNESENÍ č. 9
Rada města provedla kontrolu vedení obecních 
kronik za město Rájec-Jestřebí, městskou část 
Holešín a městskou část Karolín. Rada města 
doporučuje Kulturní komisi stanovit návrh pra-
videl pro zápisy do obecních kronik.

USNESENÍ č. 10a
Rada města projednala žádost ředitele Základ-
ní školy a mateřské školy Rájec-Jestřebí, okres 
Blansko Mgr. Jiřího Koumara o schválení cílové 
kapacity školského zařízení Školní klub. Rada 
města schvaluje cílovou kapacitu školského 
zařízení Školní klub 200 žáků.

USNESENÍ č. 10b
Rada města projednala žádost ředitele Základ-
ní školy a mateřské školy Rájec-Jestřebí, okres 
Blansko Mgr. Jiřího Koumara o schválení místa 
vzdělávání školského zařízení Školní klub. Rada 
města schvaluje jako místo vzdělávání škol-
ského zařízení Školní klub učebny, tělocvičnu, 
hřiště a klubovnu „Domeček“ Základní školy 
Rájec-Jestřebí.

USNESENÍ č. 10c
Rada města schvaluje podání žádosti o zápis 
školského zařízení Školní klub, jehož činnost 
bude vykonávat příspěvková organizace Základ-
ní škola a mateřská škola Rájec-Jestřebí, okres 
Blansko do rejstříku škol a školských zařízení, 
a to s účinností od 01.09.2017 (příloha č. 5).

USNESENÍ č. 10d
Rada města pověřuje ředitele příspěvkové 
organizace Základní škola a mateřská ško-
la Rájec-Jestřebí, okres Blansko Mgr. Jiřího 
Koumara k podání žádosti o zápis školského 
zařízení Školní klub, jehož činnost bude vyko-
návat příspěvková organizace Základní škola 
a mateřská škola Rájec-Jestřebí, okres Blan-
sko do rejstříku škol a školských zařízení, a to 
s účinností od 01.09.2017 Krajskému úřadu 
Jihomoravského kraje, odbor školství.

USNESENÍ č. 11
Rada města projednala žádost Základní školy 
a mateřské školy Rájec-Jestřebí, okres Blansko 
o čerpání z fondu investic. Rada města schva-
luje čerpání z fondu investic Základní školy 
a mateřské školy Rájec-Jestřebí, okres Blansko 
dle žádosti (příloha č. 6).
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u s n e s e n í

ze zasedání Zastupitelstva města rájec-jestřebí 28.06.2017

USNESENÍ č. 1
Zastupitelstvo města schválilo navržený pro-
gram jednání doplněný o bod 3 Kontrola úkolů.

USNESENÍ č. 2
Zastupitelstvo města bere na vědomí informace 
o rozpočtovém opatření č. 3/2017 schváleném 
radou města dne 26.06.2017 (příloha č. 1).

USNESENÍ č. 3
Zastupitelstvo města bere na vědomí Inventa-
rizační zprávu města Rájec-Jestřebí o průběhu 
a výsledku inventarizace k 31.12.2016 (příloha 
č. 2). Zastupitelstvo města souhlasí s vyřaze-
ním majetku na účtu 042 0025 - Zelená úsporám 
Sportovní 435 v částce 39.600 Kč (projektová 

dokumentace energetického zhodnocení domu 
potřebná k revitalizaci bytových domů při realiza-
ci dotace Zelená úsporám), protože tento projekt 
nebyl realizován s dotační podporou.

USNESENÍ č. 4
Zastupitelstvo města projednalo a schvaluje 
Účetní závěrku města Rájec-Jestřebí za rok 
2016.  Protokol o schvalování účetní závěrky je 
nedílnou součástí tohoto zápisu (příloha č. 3).

USNESENÍ č. 5
Zastupitelstvo města projednalo a schvaluje 
Závěrečný účet města Rájec-Jestřebí za rok 
2016 (příloha č. 4). Zastupitelstvo města sou-
hlasí s celoročním hospodařením města Rá-
jec-Jestřebí za rok 2016, a to bez výhrad.

USNESENÍ č. 12
Rada města bere na vědomí doplnění informací 
k provedeným nápravným opatřením z veřej-
nosprávní kontroly Základní školy a mateřské 
školy Rájec-Jestřebí, okres Blansko ze dne 
7.– 8.9.2016 (příloha č. 7).

USNESENÍ č. 13
Rada města projednala žádost Městské správy 
sociálních služeb Boskovice, p. o. o finanční 
podporu. Rada města rozhodla poskytnout 
žadateli, v jehož péči jsou i občané města Rájec-
-Jestřebí, finanční dar ve výši 15.000 Kč.

USNESENÍ č. 14
Rada města bere na vědomí zápis ze schůze 
komise pro občanské záležitosti konané dne 
29.05.2017 (příloha č. 8).

USNESENÍ č. 15
Rada města projednala cenovou nabídku (pří-
loha č. 9) a návrh příkazní smlouvy (příloha 
č. 10) na kompletní administraci zadávacích 
řízení veřejné zakázky malého rozsahu na výběr 
zhotovitele stavby:
- „Karolín – rekonstrukce komunikace po vý-

stavbě kanalizace, Holešín – rekonstrukce 
komunikace kolem obecního domu včetně 
vybudování parkovacích stání“ 

- „Rájec-Jestřebí – zateplení bytových domů 
Erbenova 399 a 400“,

kterou předložila společnost DOTEA CON-
SULTING s. r. o., Vyškov a rozhodla příkazní 
smlouvu na kompletní administraci zadávacích 
řízení veřejné zakázky malého rozsahu na výběr 
zhotovitele stavby:
- „Karolín – rekonstrukce komunikace po vý-

stavbě kanalizace, Holešín – rekonstrukce 
komunikace kolem obecního domu včetně 
vybudování parkovacích stání“ 

- „Rájec-Jestřebí – zateplení bytových domů 
Erbenova 399 a 400“

s DOTEA CONSULTING s. r. o., Vyškov uzavřít.

USNESENÍ č. 16
Rada města projednala Dodatek č. 1 k Pří-
kazní smlouvě na kompletní administraci za-
dávacího řízení VZMR na výběr zhotovitele 
stavby – „Rájec-Jestřebí, ulice Spešovská, 
rekonstrukce vodovodu a kanalizace“ uzavře-
nou dne 27.04.2017 se společností DOTEA 
CONSULTING s. r. o., Vyškov (příloha č. 11). 
Rada města rozhodla Dodatek č. 1 k Příkazní 
smlouvě na kompletní administraci zadávacího 
řízení VZMR na výběr zhotovitele stavby – „Rá-
jec-Jestřebí, ulice Spešovská, rekonstrukce vo-
dovodu a kanalizace“ uzavřené dne 27.04.2017 
se společností DOTEA CONSULTING s. r. o., 
Vyškov uzavřít.

Mgr. Romana Synakieviczová v. r.  Zdeněk Vašíček v. r.
 starostka  místostarosta
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USNESENÍ č. 6
Zastupitelstvo města bere na vědomí plně-
ní příjmů a čerpání výdajů rozpočtu města 
k 31.5.2017.

USNESENÍ č. 7
Zastupitelstvo města rozhodlo prodat panu Z. P.  
pozemek parc. č. 848/4 orná půda o výměře 
418 m² v k. ú. Jestřebí za cenu 1.400 Kč/m² 
vč. DPH. Náklady spojené s prodejem uhradí 
kupující.

USNESENÍ č. 8
Zastupitelstvo města rozhodlo prodat panu 
O. S. pozemky parc. č. 848/47 orná půda o vý-
měře 209 m² a parc. č. 848/69 orná půda o vý-
měře 145 m², oba v k. ú. Jestřebí za cenu 
1.400 Kč/m² vč. DPH. Náklady spojené s pro-
dejem uhradí kupující.

USNESENÍ č. 9
Zastupitelstvo města rozhodlo prodat paní J. Ž. 
a panu P. M.  pozemek parc. č. 848/40 orná 
půda o výměře 363 m² v k. ú. Jestřebí za cenu 
1 400 Kč/m² vč. DPH. Náklady spojené s pro-
dejem uhradí kupující.

USNESENÍ č. 10
Zastupitelstvo města rozhodlo prodat panu M. 
P. a paní O. S. pozemek parc. č. 848/34 orná 
půda o výměře 506 m² v k. ú. Jestřebí za cenu 
1.400 Kč/m² vč. DPH. Náklady spojené s pro-
dejem uhradí kupující.

USNESENÍ č. 11
Zastupitelstvo města rozhodlo prodat panu 
D. N. a paní N. V. pozemky parc. č. 848/43 orná 
půda o výměře 205 m² a parc. č. 848/63 orná 
půda o výměře 130 m², oba v k. ú. Jestřebí 
za cenu 1.400 Kč/m² vč. DPH. Náklady spojené 
s prodejem uhradí kupující.

USNESENÍ č. 12
Zastupitelstvo města rozhodlo uzavřít s paní 
M. Š. smlouvu o budoucí kupní smlouvě na část 
pozemku parc. č. 616/1 ostatní plocha o výměře 
cca 49 m² z celkové výměry 8.058 m² v k. ú. Ho-
lešín za cenu 100 Kč/m² + DPH. Kupní smlouva 
bude uzavřena po přeložce dešťové kanalizace 
ze sousedního RD, jehož majitelem je pan J. S. 
Náklady spojené s prodejem uhradí kupující.

USNESENÍ č. 13
Zastupitelstvo města rozhodlo prodat paní 
J. P. část pozemku parc. č. 1/1 ostatní plocha 

o výměře cca 21 m² z celkové výměry 464 m² 
v k. ú. Karolín za cenu 200 Kč/m² + DPH a zá-
roveň rozhodlo od paní J. P. vykoupit část po-
zemku parc. č. 1/2 zahrada o výměře cca 2 m² 
z celkové výměry 175 m² v k. ú. Karolín za cenu 
200 Kč/m².  Náklady spojené s prodejem a vý-
kupem uhradí obě strany rovným dílem. Daň 
z nabytí nemovité věci uhradí každá strana 
dle své kupní ceny.

USNESENÍ č. 14
Zastupitelstvo města rozhodlo uzavřít s panem 
P. S. směnnou smlouvu, jejímž předmětem bude 
směna části obecního pozemku parc. č. 1811/3 
orná půda o výměře 833 m² z celkové výměry 
13.614 m² v k. ú. Rájec nad Svitavou za pozem-
ky parc. č. 1811/240 orná půda o výměře 393 m², 
parc. č. 1814/4 ostatní plocha o výměře 34 m², 
parc. č. 1814/5 ostatní plocha o výměře 26 m², 
parc. č. 1813/27 vodní plocha o výměře 18 m², 
1813/26 vodní plocha o výměře 22 m², část 
pozemku parc. č. 1811/162 orná půda o výměře 
cca 46 m² z celkové výměry 1.258 m² (nově dle 
GP označen jako parc. č. 1811/318 o výměře 
46 m²) a část pozemku parc. č. 1811/225 orná 
půda o výměře cca 294 m² z celkové výměry 
1.268 m² (nově dle GP označen jako parc. 
č. 1811/306 o výměře 294 m²), vše v k. ú. Rájec 
nad Svitavou. Cena pozemků pro daňové účely 
je stanovena na 20 Kč/m². Náklady za vyhotove-
ní GP a za vklad do katastru nemovitostí uhradí 
město Rájec-Jestřebí. Každá smluvní strana 
uhradí daň z nabytí nemovité věci za svoje 
nabyté pozemky.

USNESENÍ č. 15a
Zastupitelstvo města projednalo nabídku koupě 
pozemků parc. č. 447 zast. plocha a nádvoří vč. 
stavby RD č. p. 53 a parc. č. 448/1 zahrada vše 
v k. ú. Rájec nad Svitavou a rozhodlo koupit 
pozemky parc. č. 447 zast. plocha a nádvoří 
vč. stavby RD č. p. 53 a parc. č. 448/1 za-
hrada vše v k. ú. Rájec nad Svitavou za cenu 
do 3.500.000 Kč a zařadit do majetku města 
Rájec-Jestřebí.

USNESENÍ č. 15b
Zastupitelstvo města schvaluje rozpočtové 
opatření č. 4/2017 (příloha č. 5).

USNESENÍ č. 16
Zastupitelstvo města projednalo návrh kupní 
smlouvy na pozemek parc. č. 631/2 v k. ú. Rájec 



 32 usnesení / inZerce

ceny inZerce ve ZpravoDaji
plošná inzerce:
 celá strana  960,- Kč 
 ½ strany  480,- Kč
 ¼ strany   300,- Kč
řádková inzerce:
 jeden řádek  36,- Kč
Uzávěrka:  vždy do 15. dne v měsíci
Distribuce:  vždy v prvních dnech měsíce

 řáDková inZerce

•  Koupím byt v Rájci. Tel.: 774 193 566.

•  Hledám ke koupi rodinný domek se 
zahradou v Rájci, nebo v blízkém okolí 
Rájce. Opravy mi nevadí, nabídněte 
prosím. Tel.: 721 332 622.

ceny jsou uvedeny bez Dph, k ceně bude připočtena platná sazba Dph.

u s n e s e n í

ze zasedání Zastupitelstva města rájec-jestřebí 19.07.2017

USNESENÍ č. 1
Zastupitelstvo města schválilo navržený pro-
gram jednání doplněný o bod 5 Holešín – oprava 
opěrné zdi – havarijní stav.

USNESENÍ č. 2
Zastupitelstvo města projednalo předložené 
varianty zrušení úrovňového přejezdu P6806 
v km 185,39 v železniční stanici Rájec-Jestřebí 
v rámci stavby „DOZ Brno – Skalice nad Svita-
vou (včetně)“ a rozhodlo nepreferovat variantu 
Zrušení přejezdu pro vozidla bez náhrady a vy-
budování podchodu pro pěší a cyklo a požaduje 
dopracování návrhu variantních řešení náhrady 
přejezdu P6806 mimoúrovňovým křížením dle 
podnětů zastupitelstva města.

USNESENÍ č. 3
Zastupitelstvo města projednalo návrh kupní 
smlouvy na pozemky parc. č. 447 zast. plocha 
a nádvoří vč. stavby RD č. p. 53 a parc. č. 448/1 
zahrada vše v k. ú. Rájec nad Svitavou s panem 

J. M., s panem J. M. a s paní M. U. a rozhodlo 
kupní smlouvu na pozemky parc. č. 447 zast. 
plocha a nádvoří vč. stavby RD č. p. 53 a parc. 
č. 448/1 zahrada vše v k. ú. Rájec nad Svitavou 
s panem J. M., s panem J. M. a s paní M. U. 
uzavřít (příloha č. 1).

USNESENÍ č. 4a
Zastupitelstvo města schvaluje rozpočtové 
opatření č. 5/2017 (příloha č. 2).

USNESENÍ č. 4b
Zastupitelstvo města projednalo návrh smlouvy 
o dílo ke stavbě „Rájec-Jestřebí - Holešín – 
Oprava opěrné zdi“ se společností Swietelsky 
stavební s. r. o., Pelhřimov a rozhodlo smlouvu 
o dílo ke stavbě „Rájec-Jestřebí - Holešín – 
Oprava opěrné zdi“ se společností Swietelsky 
stavební s. r. o., Pelhřimov uzavřít (příloha č. 3).

Mgr. Romana Synakieviczová v. r.  Zdeněk Vašíček v. r.
 starostka  místostarosta

nad Svitavou s Českou poštou, s. p., Praha 1 
a rozhodlo kupní smlouvu na pozemek parc. 
č. 631/2 v k. ú. Rájec nad Svitavou s Českou 
poštou, s. p., Praha 1 uzavřít (příloha č. 6).

USNESENÍ č. 17
Zastupitelstvo města projednalo žádost Gym-
názia Rájec-Jestřebí, o. p. s. o poskytnutí inves-
tiční dotace z rozpočtu města. Zastupitelstvo 
města rozhodlo poskytnout žadateli Gymná-
zium Rájec-Jestřebí, o. p. s. investiční dotaci 

ve výši 292.937 Kč. Zastupitelstvo města schva-
luje veřejnoprávní smlouvu o poskytnutí dotace 
č. 29/2017 (příloha č. 7).

USNESENÍ č. 18
Zastupitelstvo města schvaluje rozšíření počtu 
strážníků Městské policie Rájec-Jestřebí na 2 
a pověřuje starostku města vypsáním výběro-
vého řízení na 1 strážníka.

Mgr. Romana Synakieviczová v. r.  Zdeněk Vašíček v. r.
 starostka  místostarosta



Záběry ze slavnostního otevření 
rybníku Klimšák 24. června 2017

(foto Zdeněk Švec)
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Záběr z festivalu Concentus Moraviae – vystoupení Sollazzo ensemble 
(na titulní straně koncert Marco Brasleye)


